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BRMG.0012.54.2022/KSiB   
 

PROTOKÓŁ NR 52–07/2022 
 

Z pięćdziesiątego drugiego posiedzenia Komisji Strategii i Budżetu Rady Miasta 

Gdańska w VIII Kadencji Rady Miasta Gdańska, które odbyło się 27 czerwca 2022 roku, 

a rozpoczęło się o godz. 16:00 w Sali Seàn'a Lestera nr 003 w Nowym Ratuszu w 

Gdańsku przy ul. Wały Jagiellońskie 1. 
 

Na siedmiu członków Komisji Strategii i Budżetu, w posiedzeniu uczestniczyło siedmiu, 

czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 (lista 

członków Komisji) i nr 2 (lista gości) do protokołu. 
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu, prowadzący 

obrady, otworzył 52 posiedzenie Komisji, stwierdził quorum, powitał zebranych i 

powiedział, że porządek obrad został w terminie regulaminowym drogą elektroniczną 

wysłany do radnych - porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 

1. Omówienie Raportu o stanie Miasta Gdańska za 2021 rok. 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie udzielenia 

Prezydentowi Miasta Gdańska wotum zaufania – druk nr 1299. 
Przedstawia: Pan Marcin Hrynkiewicz – p.o. Kierownika Referatu Badań i Analiz Społeczno-Gospodarczych 

w Wydziale Polityki Gospodarczej 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zatwierdzenia 

wniosku Prezydenta Miasta Gdańska o udzielenie Gminie Miasta Gdańska 

wsparcia ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na 

sfinansowanie objęcia udziałów w Towarzystwie Budownictwa Społecznego 

„Motława” spółka z ograniczoną odpowiedzialnością – druk nr 1308. 
Przedstawia: Pani Ewa Jarowicz  – Główny Specjalista w Referacie Nadzoru Właścicielskiego w Wydziale 

Polityki Gospodarczej 
 

3. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zatwierdzenia 

wniosku Prezydenta Miasta Gdańska o udzielenie Gminie Miasta Gdańska 

wsparcia ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na 

sfinansowanie objęcia udziałów w Towarzystwie Budownictwa Społecznego 

„Motława” spółka z ograniczoną odpowiedzialnością – druk nr 1309. 
Przedstawia: Pani Ewa Jarowicz  – Główny Specjalista w Referacie Nadzoru Właścicielskiego w Wydziale 

Polityki Gospodarczej 
 

4. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 

objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 
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Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Towarzystwo Budownictwa 

Społecznego „Motława” Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w 

Gdańsku – druk nr 1310. 
Przedstawia: Pani Ewa Jarowicz  – Główny Specjalista w Referacie Nadzoru Właścicielskiego w Wydziale 

Polityki Gospodarczej 
 

5. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 

objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 

Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Towarzystwo Budownictwa 

Społecznego „Motława” Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w 

Gdańsku – druk nr 1311. 
Przedstawia: Pani Ewa Jarowicz  – Główny Specjalista w Referacie Nadzoru Właścicielskiego w Wydziale 

Polityki Gospodarczej 
 

6. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 

objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 

Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańska Infrastruktura Społeczna 

Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – druk nr 1312. 
Przedstawia: Pani Ewa Jarowicz  – Główny Specjalista w Referacie Nadzoru Właścicielskiego w Wydziale 

Polityki Gospodarczej 
 

7. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 

objęcia akcji w podwyższonym kapitale zakładowym spółki Międzynarodowe 

Targi Gdańskie Spółka Akcyjna z siedzibą w Gdańsku – druk nr 1313. 
Przedstawia: Pani Anna Nawra – Główny Specjalista w Referacie Nadzoru Właścicielskiego w Wydziale 

Polityki Gospodarczej 
 

8. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 

objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym spółki Port Lotniczy 

Gdańsk Spółka z o.o. z siedzibą w Gdańsku – druk nr 1314. 
Przedstawia: Pani Anna Nawra  – Główny Specjalista w Referacie Nadzoru Właścicielskiego w Wydziale 

Polityki Gospodarczej 
 

9. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia zasad 

i trybu realizacji programu stypendialnego Prezydenta Miasta Gdańska dla 

studentów i doktorantów im. Daniela Gabriela Fahrenheita – druk nr 1324. 
Przedstawia: Pan Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
 

10. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia 

średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Miasta Gdańska na rok szkolny 

2022/2023 – druk nr 1305. 
Przedstawia: Pan Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
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11. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę Rady 

Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia Szczegółowego Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii dla Gminy Miasta Gdańska na rok 2022 – druk nr 1331. 
Przedstawia: Pani Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
  

12. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia „Programu profilaktyki zakażeń wirusami brodawczaka 

ludzkiego (HPV) na terenie Gminy Miasta Gdańska na lata 2019-2021” – druk nr 

1332. 
Przedstawia: Pani Maria Maślak – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
 

13. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie uchwalenia 

Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze specjalnym dla 

uczniów zamieszkałych na terenie miasta Gdańska – druk nr 1325. 
Przedstawia: Pani Edyta Zaleszczak – Dyks – p.o. Dyrektora Gdańskiego Centrum Świadczeń 
  

14. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą Gdańskie Centrum 

Świadczeń i nadania statutu jednostce oraz upoważnienia Dyrektora Gdańskiego 

Centrum Świadczeń do załatwiania indywidualnych spraw w zakresie dodatków 

energetycznych oraz świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 

uczniów zamieszkałych na terenie miasta Gdańska – druk nr 1326. 
Przedstawia: Pani Edyta Zaleszczak – Dyks – p.o. Dyrektora Gdańskiego Centrum Świadczeń 
    

15. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie utworzenia jednostki budżetowej „Gdańskiego Centrum Usług 

Wspólnych” poprzez połączenie Centrum Obsługi Placówek Oświatowych Nr 1 w 

Gdańsku i Zespołu Ekonomiczno – Administracyjnego Szkół w Gdańsku oraz 

nadania jej statutu – druk nr 1327. 
Przedstawia: Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Gdańskiego Centrum Usług Wspólnych 
 

16. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zaciągnięcia 

długoterminowej pożyczki w Narodowym Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w Warszawie na sfinansowanie planowanego deficytu 

budżetu Miasta Gdańska – druk nr 1304.  
Przedstawia: Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

 

17. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2022 rok – druk nr 1329.  
Przedstawia: Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
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18. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – 

druk nr 1330. 
Przedstawia: Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
 

19. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 

 

Następnie przewodniczący powiedział, że do druku nr 1325, będącego w pkt 13 porządku, 

została złożona Autopoprawka. Ponadto do Komisji zostały skierowane do zaopiniowania 

projekty uchwał:  

 

• zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy 

finansowej jednostce samorządu terytorialnego celem prowadzenia 

wspólnej polityki kulturalnej Miasta – druk nr 1333 

 

Przewodniczący zaproponował, aby druk nr 1333 wprowadzić do porządku jako pkt 1A. 
 

Głosowanie: 

6 za – jednogłośnie 

 

• zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie wprowadzenia 

programu restrukturyzacji należności pieniężnych mających charakter 

cywilnoprawny przypadających Gminie Miasta Gdańska -Gdańskim 

Nieruchomościom samorządowemu zakładowi budżetowemu z tytułu najmu 

lub bezumownego korzystania z lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Gdańska, komórek, garaży oraz 

gruntów administrowanych przez Gdańskie Nieruchomości -  samorządowy 

zakład budżetowy, a nie wykorzystywanych do prowadzenia działalności 

gospodarczej – druk nr 1334 

 

Przewodniczący zaproponował, aby druk nr 1334 wprowadzić do porządku jako pkt 15A. 
 

Głosowanie: 

6 za – jednogłośnie 

 

• zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia 

wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy 

Miasta Gdańska na lata 2020-2024 – druk nr 1335 

 

Przewodniczący zaproponował, aby druk nr 1335 wprowadzić do porządku jako pkt 15B. 
 

Głosowanie: 
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6 za – jednogłośnie 

 

• zmieniająca uchwałę w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Gdańska oraz 

zasad udzielania pomocy w wynajęciu lokali mieszkalnych w zasobach 

Towarzystw Budownictwa Społecznego – druk nr 1336 

 

Przewodniczący zaproponował, aby druk nr 1336 wprowadzić do porządku jako pkt 15C. 
 

Głosowanie: 

6 za – jednogłośnie 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie całego porządku posiedzenia wraz z 

wprowadzonymi zmianami. 
 

Głosowanie: 

6 za – jednogłośnie 

 

PUNKT – 1 

Omówienie Raportu o stanie Miasta Gdańska za 2021 rok. 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie udzielenia 

Prezydentowi Miasta Gdańska wotum zaufania – druk nr 1299. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LII sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

czerwca 2022 r. – sprawa BRMG.0006.144.2022). 
 

Pan Marcin Hrynkiewicz – p.o. Kierownika Referatu Badań i Analiz Społeczno-

Gospodarczych w Wydziale Polityki Gospodarczej, w imieniu wnioskodawcy 

przedstawił Raport o stanie Miasta Gdańska za 2021 rok.  

Powiedział: Dzień dobry, witam państwa bardzo serdecznie, raport o stanie miasta, 

czwarta edycja według nowych przepisów ustawy obowiązek corocznego sporządzania, 

wykonujemy ten raport we współpracy ze wszystkimi wydziałami i jednostkami. Raport 

jest od 2018 roku publikowany w cyklu corocznym, podsumowuje działalność pani 

Prezydent w roku poprzednim, czyli tutaj sprawozdajemy się stricte za 2021 rok, co warto 

podkreślić, statystyką wykraczmy do 2015 roku wstecz, żeby uchwycić pewne trendy. Nad 

raportem przeprowadzana jest debata, do której oprócz radnych dopuszczeni są 

mieszkańcy, na ich potrzeby, na ich chęci, 15 takich osób może wziąć udział w tej debacie. 

Po tej debacie przeprowadzane jest głosowanie nad udzieleniem Prezydentowi wotum 

zaufania. Podobnie jak w roku ubiegłym raport składa się z 4 rozdziałów 

wprowadzających: ogólnej charakterystyki miasta, mieszkańców, opis podstawowych 

cech demograficznych z budżetu miasta, organizacji i zarządzania miastem oraz 9 
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rozdziałów nawiązujących do naszych programów operacyjnych, które wywodzą się 

wprost ze Strategii Miasta Gdańska. Dodatkowym rozdziałem jest rozdział Covid. On jest 

taką nowością jak i w ubiegłym roku, gdzie podsumowujemy działania jakie miały miejsce 

w 2021 roku w walce z covid finansowo jak i działania miękkie i twarde. Raport zawiera 3 

załączniki. Załącznik sprawozdanie z realizacji budżetu obywatelskiego, z realizacji polityk 

miejskich, programów i strategii oraz uchwał podjętych przez Radę Miasta Gdańska. Te 

trzy załączniki tak naprawdę to jest obligo, coś co powinno być w raporcie. My troszeczkę 

szerzej to ujmujemy. Traktujemy raport jako pewnego rodzaju ewaluacja strategii 

programów operacyjnych, czyli te 200 dodatkowych stron to jest ten element dodatkowy. 

Co się zmieniło? W kontekście mieszkańców przede wszystkim spadła liczba mieszkańców 

niewiele 0,004% o 184 osoby. Co ważne, notujemy od wielu, wielu lat wzrost liczby 

mieszkańców w dzielnicach południowych Ujeścisko, Łostowice, Jasień, Orunia Górna, 

Gdańsk Południe. Prym wiedzie tutaj Jasień 6%, to jest tylko rok do roku, 1200 osób, dwie 

pozostałe dzielnice Ujeścisko ponad pół tysiąca, Orunia blisko pół tysiąca osób. W skali 5-

10 lat to są wartości rzędu kilku, kilkunastu tysięcy osób. W 2021 roku urodziło się ponad 

5000 dzieci, o 180 mniej niż rok wcześniej. Tutaj to jest niewielki spadek, aczkolwiek liczba 

zgonów wzrosła aż o 504 osoby w stosunku do tych poprzednich lat i wyniosła prawie 

6200 osób, czyli mamy tutaj bilans przyrost naturalny ujemny na ponad minus tysiąc osób 

i też to było pytanie na poprzedniej Komisji w jakich dzielnicach nastąpił największy 

ubytek, w której dzielnicy i to było Przymorze Wielkie. Być może nie jest wprost 

powiedziane, że to się wiąże z covidem, ale też widzimy taką korelację, czyli osoby w wielu 

emerytalnym, przed emerytalnym, że jakaś korelacja może nastąpić. Fala zachorowań na 

covid, średnia miesięczna liczba zgonów w Gdańsku nie przekraczała 500 osób, zawsze są 

wahania między 450 a 550 osób. Też żeby to podkreślić pod koniec 2021 roku podobnie 

jak i przy pierwszej fali z 2020 roku te rzędne były wielkości nawet 900-950, więc nawet 2-

krotnie większa umieralność aniżeli taka typowa średnia z poprzednich lat. Istotnym 

czynnikiem jeżeli chodzi o liczbę mieszkańców jest oczywiście napływ mieszkańców i 

kierunki są podobne jak w poprzednich latach, czyli Gdynia, Sopot, Pruszcz Gdański, 

Tczew, ale też coraz więcej osób mamy z Warszawy, Olsztyna, Bydgoszczy czyli wymiana 

pomiędzy tymi ośrodkami miejskimi, tymi bliższymi. Saldo migracji dodatnie w ostatnim 

roku, a co warte zaznaczenia ostanie lata 2020-2021, gdzie prezentujemy statystykę to jest 

plus 10 000 osób. Jeżeli mówimy o pandemii to też warto powiedzieć jak kwota została 

wydatkowana i to jest 18,8 mln zł na zadania związane z przeciwdziałaniem pandemii 

covid-19. Tak samo jak na demografię ten wirus SARS-COV-2 wpłynął znacząco na 

gospodarkę, na to co się zadziało. Dobrym przykładem, takim papierkiem lakmusowym to 

mieliśmy przykład lotniska. W 2020 roku bardzo duży spadek liczby pasażerów, aczkolwiek 

w 2021 roku widzimy front już jest, światełko w tunelu.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

80% co do roku przed covidem. 
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Pan Tomasz Kloskowski – Prezes Zarządu Port Lotniczy Gdańsk Sp. z o.o.       

Tak, już teraz mamy 80% odbudowy. Powiem tak, jeżeli na jesieni nie będzie covidu to w 

przyszłym roku już jesteśmy na poziomach rekordowych. Jestem przekonany, że to już 

jesteśmy na poziomie 5 mln.  

 

Radna Katarzyna Czerniewska – członek Komisji 

Te 80% to mówimy o zeszłym roku?   

 

Pan Tomasz Kloskowski – Prezes Zarządu Port Lotniczy Gdańsk Sp. z o.o.       

Teraz. Maj 80% maja 2019 roku, czyli tego przed covidem.  

 

Pan Marcin Hrynkiewicz – p.o. Kierownika Referatu Badań i Analiz Społeczno-

Gospodarczych w Wydziale Polityki Gospodarczej 

Jeżeli chodzi o Port Morski tam z kolei odnotowaliśmy rekordowe przeładunki i wiąże się 

to też z tym zakupem dóbr, z tymi łańcuchami dostaw, tam było rekordowe 10% rok do 

roku wzrost jeżeli chodzi o liczbę przeładunków ogółem, czyli 8 miejsce portów w Europie, 

aczkolwiek 1 miejsce jeżeli chodzi o przeładunki kontenerowe, tiue, czyli z drugiego 

miejsca awansowaliśmy na pierwsze miejsce. Jeżeli chodzi o podmioty gospodarcze, bo 

od tego powinienem też wyjść, blisko 87 000 podmiotów gospodarczych, wzrost o prawie 

5% rok do roku. Najwięcej osób zatrudnionych było w branżach takich jak handel blisko 

15%, przemysł blisko 15%, edukacja ponad 12%, informacja i komunikacja 8%, transport i 

gospodarka transportowa blisko 7%. To są te główne branże, które wiodą prym w 

Gdańsku. Przeciętne miesięczne wynagrodzenie 7200 zł brutto w sektorze 

przedsiębiorstw. Było wyższe o 9% w porównaniu do 2020 roku, jednocześnie było wyższe 

o 19% jeżeli chodzi o województwo w porównaniu i o 22% względem kraju. Ważnym też 

wskaźnikiem w tym przypadku jest PKB, ponowny wzrost o prawie 10% niż w roku 

wcześniejszym. PKB sprawozdajemy za rok 2019. Są to najnowsze dane dostępne na 30 

maja 2022 roku. Tam jest opóźnienie w cyklu 2-letnim. Czyli mamy 10% wzrost. 

Sprawozdajemy się jako region, ale też co warte podkreślenia, wartość wypracowana PKB 

jest to bez 0,4% jest to połowa PKB wypracowanego w całym województwie pomorskim.  

Budżet miasta bardzo króciutko. Dochody 4 mld 300 mln zł, wydatki 4 mld 166 mln zł, 

nadwyżka budżetowa 139 mln zł.  

Dalej chamiałbym powiedzieć państwu dosłownie wybiórcze, kluczowe, może ciężko to 

nazwać sukcesami, ale osiągnięcia, dokonania, coś z czego jesteśmy dumni, coś co wynika 

właśnie wprost też z zapisów programów operacyjnych, zadań, które tam mamy ujęte.  

Jeżeli chodzi o edukację w zakresie edukacji 5 nowych żłobków oferujących łącznie 500 

miejsc. Podobnie ponad 500 miejsc w przedszkolach publicznych. Są nowe miejsca 

dostępne od 2021 roku, ale też bardzo fajna konferencja szkoła po pandemii, której celem 

była analiza i wymiana doświadczeń, próba odpowiedzi na pytanie jakie zmiany przyniosła 
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pandemia. Z tego co wiemy było to wykorzystywane również przez inne miasta, 

podchwycony ten temat. 

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Młodzieżowa Rada Miasta ankiety robiła.     

 

Pan Marcin Hrynkiewicz – p.o. Kierownika Referatu Badań i Analiz Społeczno-

Gospodarczych w Wydziale Polityki Gospodarczej 

Analiza była bardzo szeroko. Jeżeli chodzi o zdrowie publiczne, covid prawie 72% 

gdańszczan jest zaszczepionych. Dlaczego o tym mówię? Ponieważ to najlepszy wynik w 

województwie pomorskim. Program wsparcia prokreacji 146 dzieci urodziło się w 2021 r., 

a od początku realizacji programu blisko pół tysiąca. 10-lecie programu 6-10-14-18 plus 

dla zdrowia. Profilaktyka i wczesne wykrywanie chorób cywilizacyjnych u dzieci i 

młodzieży. Jest to główny cel tego programu. W czasie tych 10 lat prawie 60 000 badań 

przesiewowych, blisko 2000 dzieci i młodzieży ukończyło roczną opiekę specjalistów w tym 

zakresie. Z zakresu integracji społecznej i aktywności obywatelskiej jeżeli chodzi o 

aktywność obywatelską 9 edycja budżetu obywatelskiego, 674 projekty, 121 projektów 

wybrano, do dyspozycji było ponad 20 mln zł. Sam budżet obywatelski i rozpiska tego co 

miało miejsce to jest blisko 60 stron w raporcie. Współpraca z organizacjami 

pozarządowymi, na współpracę z budżetu miasta Gdańska przeznaczono kwotę blisko 77 

mln zł, czyli o 6 mln zł więcej niż w 2020 r. Dotacje otrzymało 380 organizacji. Co warte 

jeszcze uwagi, model integracji imigrantów, z Centrum Wsparcia Imigrantów i Imigrantek 

w 2021 roku skorzystało ponad 5000 osób. W zakresie kultury i czasu wolnego muzyka 

carillonowa Gdańska została wpisana na krajową listę niematerialnego dziedzictwa 

kulturowego UNESCO, więc zakończył się, można powiedzieć, pierwszy etap starań o 

wpisanie jej na tą reprezentatywną listę. Rozpoczęto prace nad aplikacją do sieci miast 

kreatywnych UNESCO w dziedzinie literatury. Po 7 latach prac otworzono NOMUS 

przestrzeń dla sztuki nowoczesnej będącej oddziałem Muzeum Narodowego w Gdańsku i 

po 15 latach działalności w zespole przedbramia, tam, gdzie miało miejsce Muzeum 

Bursztynu zostało ono przeniesione i w tym momencie mieści się w zabytkowym Wielkim 

Młynie. Hevelianum to pewnie państwo słyszeli prace rewaloryzacyjne w Domu 

Zdrojowym w Brzeźnie, XIX w. zabytek, który przeszedł gruntowną rewitalizację. W 

budynku są prowadzone zajęcia edukacyjne, przedsięwzięcia kulturalne i spotkania. W 

zakresie atrakcyjności inwestycyjnej rozpoczęcie inwestycji realizowanej przez Northvolt 

na obszarze Pomorskiego Centrum Inwestycyjnego. Firma, która produkuje innowacyjne 

moduły akumulatorowe będzie działać wraz z mieszczącym się nieopodal centrum 

badawczo-rozwojowym o powierzchni ponad 50 000 m². To jest dzięki pomocy właśnie 

Gdańskiej Agencji Rozwoju Gospodarczego. Program inwestycyjny w Porcie Gdańskim 

modernizacja toru wodnego, rozbudowa nabrzeży, poprawa warunków żeglugowych, 

modernizacja przede wszystkim sieci drogowej i kolejowej, budowa parkingów 
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buforowych oraz biurowiec zakończenie I etapu inwestycji biurowej znajdującej się na 

obszarze Młodego Miasta. Co do infrastruktury przede wszystkim kompleksowa 

modernizacja energetyczna obiektów oświatowych, 11 obiektów oświatowych przeszło 

taką gruntowną termomodernizację, kwota to prawie 40 mln zł, rozpoczęto prace w 3 

kolejnych budynkach. Taka nowość, odbiór elektroodpadów oraz innych odpadów 

niebezpiecznych w dwóch formach pojemników na tzw. małe elektro odpady zużyte 

baterie, akumulatory, ponad 80 ton zebranych tylko w tym roku. W zakresie mobilności, 

transportu, przede wszystkim trwała budowa nowej trasy tramwajowej Nowa 

Warszawska. Zakończono dostawę 30 dwukierunkowych tramwajów PESA Jezz Duo. Teraz 

możemy powiedzieć, że wszystkie tramwaje są niskopodłogowe. Rozpoczęto prace nad 

wdrażaniem koncepcji Pomorskiej Kolei Metropolitalnej etap II wydłużającej linię SKM 

Śródmieście do południowych dzielnic Gdańska i zakończono trwającą 3 lata budowę 

wiaduktu Biskupia Górka. Trwała również przebudowa ul. Kartuskiej do granicy miasta. W 

zakresie przestrzeni publicznej powołano Biuro Architekta Miasta. We wrześniu odjęto 

decyzję 2021 roku w sprawie parku południowego o powierzchni blisko 77 ha. Trwały 

prace w związku z projektem park kulturowy w Śródmieściu. Nastąpiła zmiana polityki 

miasta w zakresie zieleni. To uchwała w sprawie zasad postępowania z zielenią, która 

zapewnia rozwój zieleni, zwiększenie jej ilości oraz precyzuje zasady postępowania. Co 

warte podsumowania też w maju 2022 roku miał miejsce konkurs Perły Samorządu i tak 

otrzymaliśmy, fakt, że to się odbyło w tym roku, ale było za rok poprzedni jaki za ostatnie 

10-lecie, Gdańsk otrzymał I nagrodę, I miejsce w kategorii laureatów 10-lecia w rankingu 

Perły Samorządu Gmin Miejskich powyżej 100 000 mieszkańców. II miejsca w rankingu w 

kategorii najlepszy samorząd powyżej 100 000 mieszkańców za 2021 rok. Pani Prezydent 

otrzymała wyróżnienie w kategorii najlepszy włodarz gminy miejskiej powyżej 100 000 

mieszkańców, a pani Skarbnik zdobyła I miejsce w kategorii miasto na prawach powiatu 

powyżej 120 000 mieszkańców.  

Na koniec dwa zdania na temat Strategii, w 2021 roku rozpoczęliśmy proces zmiany w 

obowiązującej Strategii, bo został on zapoczątkowany uchwałą w sprawie szczegółowego 

trybu i harmonogramu opracowania zmian. Miała miejsce ankieta, w której wzięło udział 

ponad 4000 osób. Tam były wskazywane kierunki priorytetowe dla miasta w kontekście 

kolejnych wyzwań w perspektywie kolejnych 10 lat. Miały miejsce też warsztaty 

tematyczne porozmawiajmy o przyszłości Gdańska i razem zmieńmy strategię rozwoju 

miasta. Tak brzmiał tytuł. W tym procesie wzięli udział mieszkańcy, specjaliści. Dalsze 

procedowanie jak i więcej szczegółów jest dostępnych na stronie gdans.pl/strategia. Tam 

państwo też znajdziecie aktualny dokument, aktualny raport o stanie miasta w tej wersji, 

którą tutaj mam na biurku, ale też w wersji dostępnej cyfrowo jest dostępna właśnie na 

stronie BIP-u do pobrania. To jest tak bardzo skrótowo, te 370 stron. Proszę o pozytywne 

rozpatrzenie uchwały. Bardzo dziękuję.                  
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Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzył dyskusję.  

 

Radna Katarzyna Czerniewska – członek Komisji 

Do tej części pana wypowiedzi odnośnie demografii, bo co roku cieszyliśmy się, że Gdańsk 

ma dodatni przyrost naturalny i dodatnie saldo migracji i tutaj są pewne ruchy odwrotne, 

czy już państwo się pokuliliście o jakąś próbę diagnozy z czego to wynika?  

 

Pan Marcin Hrynkiewicz – p.o. Kierownika Referatu Badań i Analiz Społeczno-

Gospodarczych w Wydziale Polityki Gospodarczej 

Może tak przede wszystkim porównawczo, patrząc na miasta wojewódzkie to Gdańsk jest 

w top, pierwsze czy drugie miejsce najmniejszy ubytek, czyli to nastąpiło wszędzie. To nie 

jest na poziomie Łodzi, gdzie to jest na poziomie kilku tysięcy mieszkańców, aczkolwiek 

miasta typu Kraków straciły na poziomie set czy tysiąca osób.   

 

Radna Katarzyna Czerniewska – członek Komisji 

Obydwa te miasta, o których pan wspomina mają jasne przyczyny.  

 

Pan Marcin Hrynkiewicz – p.o. Kierownika Referatu Badań i Analiz Społeczno-

Gospodarczych w Wydziale Polityki Gospodarczej 

Tak jak sobie zakładamy w strategii miasto jak magnes przyciąga, bo mamy dodatni bilans 

jeżeli chodzi o migrację, ale też jeżeli chodzi o przyrost naturalny, raczej nic poza 

programem prokreacji, o którym wspomniałem i też pewnych sukcesach, z których 

jesteśmy dumni, myślę, że chyba nie mamy poza samym sobą, że możemy coś zadziałać 

w tym temacie, większego wpływu, ale myślę też, że covid też zrobił swoje, przekładając 

relacje społeczno-gospodarcze to nawet liczba cudzoziemców, gdyby zobaczyć to takie 

wahnięcie by było, z tego co się też słyszało i przy innych analizach jeżeli były zwalniane 

osoby, czy też były wstrzymywane chwilowo łańcuchy dostaw czy produkcji to pierwsze 

osoby, które, powiem kolokwialnie, leciały, to były osoby, które nie miały umowy na stałe, 

czasowe, z zagranicy, więc na pewno to miało przełożenie. To nie jest tak, że obroniliśmy 

się całkowicie.   

 

Radna Katarzyna Czerniewska – członek Komisji 

Czyli raczej to jest trend szerszy.   

 

Pan Marcin Hrynkiewicz – p.o. Kierownika Referatu Badań i Analiz Społeczno-

Gospodarczych w Wydziale Polityki Gospodarczej 

Ogólnokrajowy. Nawet nie światowy. Czasami wychodzi tak, że chcemy mieszkać na wsi 

przez chwilę, naturalne otoczenie, bloczek nie, mieszkanie. To mieliśmy w badaniach 

właśnie, że nagle każdy chciałby mieć gabinet, miejsce pracy, miejsce do zabaw, itd. Czyli 
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kosztem przeprowadzenia się na jakieś dzielnice brzeżne, czy nawet za granice miasta co 

raczej się nie przełożyło na jakieś zwiększenie użytkowników, bo możemy mieszkać w 

Pruszczu czy w Otominie, właśnie Pruszcz Gdański korzysta z usług miasta.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze jakieś pytania? Nie widzę.  
 

Następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji przewodniczący poddał pod 

głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 

zawartego w druku nr 1299. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Pana Marcina Hrynkiewicza – p.o. Kierownika Referatu Badań i Analiz 

Społeczno-Gospodarczych w Wydziale Polityki Gospodarczej, a następnie w wyniku 

przeprowadzonego głosowania, 5 głosami za, przy 2 głosach przeciwnych i 0 głosach 

wstrzymujących się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 

druku nr 1299. (Opinia nr 52-07/372-51/2022).  
 

 

PUNKT – 1A 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej jednostce samorządu 

terytorialnego celem prowadzenia wspólnej polityki kulturalnej Miasta – druk nr 

1333. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LII sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

czerwca 2022 r. – sprawa BRMG.0006.178.2022). 
 

Pan Krzysztof Adamczyk – Zastępca Dyrektora Biura Prezydenta ds. Kultury, w 

imieniu wnioskodawcy przedstawił projekt uchwały. 

Powiedział: Szanowni państwo, proszę o zaopiniowanie uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej jednostce samorządu 

terytorialnego celem prowadzenia wspólnej polityki kulturalnej miasta. 28 kwietnia 

przyjęliście państwo, wyraziliście państwo zgodę na udzielenie marszałkowi dotacji w 

wysokości 2 200 000 zł na prowadzenie działalności kulturalnej w jego instytucjach 

kultury. 20 czerwca zwrócił się do nas z prośbą o podmianę jednego tytułu w Teatrze 

Wybrzeże. Nie będzie możliwe zrealizowanie premiery Horsztyńskiego Juliusza 

Słowackiego i w zamian zaproponowano premierę Koło Sprawy Bożej Konrada Hetela. To 

jest tylko jedna zmiana i nie wpływa na wysokość dofinansowania.    
 



12 

 

 Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzył dyskusję.  
 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Z jakiego powodu nie odbędzie się ta sztuka?  
 

Pan Krzysztof Adamczyk – Zastępca Dyrektora Biura Prezydenta ds. Kultury 

Ponoć z braku dostępności twórców premiery. Takie uzasadnienie dostaliśmy od 

Marszałka, a on dostał od teatru.  
 

Następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji przewodniczący poddał pod 

głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 

zawartego w druku nr 1333. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Pana Krzysztofa Adamczyka – Zastępcę Dyrektora Biura Prezydenta 

ds. Kultury, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, 6 głosami za, przy 0 

głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały, zawarty w druku nr 1333. (Opinia nr 52-07/373-52/2022).  
 

PUNKT – 2, 3, 4, 5 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zatwierdzenia 

wniosku Prezydenta Miasta Gdańska o udzielenie Gminie Miasta Gdańska wsparcia 

ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie 

objęcia udziałów w Towarzystwie Budownictwa Społecznego „Motława” spółka z 

ograniczoną odpowiedzialnością – druk nr 1308. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LII sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

czerwca 2022 r. – sprawa BRMG.0006.153.2022). 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zatwierdzenia 

wniosku Prezydenta Miasta Gdańska o udzielenie Gminie Miasta Gdańska wsparcia 

ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie 

objęcia udziałów w Towarzystwie Budownictwa Społecznego „Motława” spółka z 

ograniczoną odpowiedzialnością – druk nr 1309. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LII sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

czerwca 2022 r. – sprawa BRMG.0006.154.2022). 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 

objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 

Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Towarzystwo Budownictwa 
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Społecznego „Motława” Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w 

Gdańsku – druk nr 1310. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LII sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

czerwca 2022 r. – sprawa BRMG.0006.155.2022). 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 

objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 

Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Towarzystwo Budownictwa 

Społecznego „Motława” Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w 

Gdańsku – druk nr 1311. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LII sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

czerwca 2022 r. – sprawa BRMG.0006.156.2022). 

 

Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej w imieniu 

wnioskodawcy przedstawiła projekty uchwał. 

Powiedziała: Szanowni państwo, pozwolicie państwo to chciałabym zebrać takie dwa bloki, 

cztery uchwały, które dotyczą TBS Motława w zakresie pierwszych dwóch druków 1308 i 

1309 w zakresie zatwierdzenia wniosku pani Prezydent ubiegania się o możliwość 

skorzystania z 10% dopłaty, wsparcia dla gminy w zakresie wybudowania mieszkań TBS-

owiskich. Natomiast pozostałe dwa druki 1310 i 1311 dotyczą już wykorzystania tych 

środków, czyli z podjętych wcześniej dwóch uchwał w takim samym zakresie jak 

poprzednio wsparcia 10% w zakresie finansowania budownictwa TBS-owskiego. To tyle, 

dziękuję.    
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektów uchwał, a 

następnie otworzył dyskusję.  
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Dzisiaj na komisji innej już raz o ten temat pytałam. W skrócie mówiąc dwa wnioski. 

Pierwsze uchwały dotyczą wystąpienia z wnioskami, a kolejne dwie dotyczą już konkretnie 

pieniędzy.  
 

Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej  

Robimy to co miesiąc, dlatego, że tak spływają pieniążki i wówczas musimy szybciutko 

działać, żebyśmy zdążyli w okresie 6-ciu miesięcy zarejestrować podwyższenie kapitału 

zakładowego.  
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Mam jeszcze jedno pytanie pani dyrektor, bo pytałam o ceny, jakie nam ceny wychodzą za 

te mieszkania. Jaki jest koszt m² zrealizowanego mieszkania? Czy pani takie dane ma?  
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Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej  

Tak, mamy takie informacje. Koszt wybudowania m² generalnie zależy od lokalizacji. Tam, 

gdzie  już leży sieć wiadomo, że koszt będzie nieco niższy niż tam, gdzie tą sieć trzeba 

położyć. W zakresie ul. Piotrkowskiej m² kosztuje 6 940 zł. W zakresie budownictwa przy 

ul. Człuchowskiej m² kosztuje 7800 zł. Te dwa wcześniej już były. Piotrkowska już była, 

także korzystają z taj samej sieci, co jest bardzo ważne.   
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Ale ceny są inne w tych nowych i starych.    
 

Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej  

One są wszystkie nowe.  
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Rozumiem, ale do tych poprzednich i tych nowych, czyli Piotrkowska.  
 

Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej  

Różnica jest niewielka. W tych, gdzie już nastąpi dokapitalizowanie to koszt wynosi 8400 

zł.   
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Niecała?  
 

Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej  

Tak, przy Niecałej 9. Im więcej mieszkań tym cena automatycznie się rozkłada, koszt.  
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Dziękuję.  
 

Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji poddał po kolei pod głosowanie 

przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowych projektów uchwał. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Iwonę Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej, a 

następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 7 głosami za, przyjęła 

i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1308. (Opinia nr 52-

07/374-53/2022).  
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Iwonę Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej, a 
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następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 7 głosami za, przyjęła 

i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1309. (Opinia nr 52-

07/375-54/2022).  
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Iwonę Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej, a 

następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 7 głosami za, przyjęła 

i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1310. (Opinia nr 52-

07/376-55/2022).  
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Iwonę Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej, a 

następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 7 głosami za, przyjęła 

i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1311. (Opinia nr 52-

07/377-56/2022).  
 

PUNKT – 6 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 

objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 

Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańska Infrastruktura Społeczna 

Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – druk nr 1312. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LII sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

czerwca 2022 r. – sprawa BRMG.0006.157.2022). 
 

Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej w imieniu 

wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 

Powiedziała: W przypadku tego druku chodzi o dokapitalizowanie spółki GIS kwotą, 

aportem i środkami finansowymi o łącznej wartości 4 957 000 zł, przy czym wkład 

finansowy, wkład pieniężny wyniesie 1 600 000 zł, natomiast druga cześć tego 

dokapitalizowania to aport nieruchomości przy ul. Kolorowej w obrębie 74 oczywiście na 

terenie Gdańska Ujeścisko. Jeżeli chodzi o tę inwestycję to opiewać ona będzie na 24 lokale 

mieszkalne i będą one finansowane ze wsparciem z funduszu dopłat z Banku 

Gospodarstwa Krajowego na poziomie 80%, czyli kwota ta wyniesie 6 400 000 zł. Miasto 

dopłaca 20% i to jest ten 1 600 000 zł. Jest to pierwsze tego typu dofinansowanie w 

przypadku GIS-u.    
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Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 

zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1312. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Iwonę Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej, a 

następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 7 głosami za, przyjęła 

i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1312. (Opinia nr 52-

07/378-57/2022).  
 

PUNKT – 7 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 

objęcia akcji w podwyższonym kapitale zakładowym spółki Międzynarodowe Targi 

Gdańskie Spółka Akcyjna z siedzibą w Gdańsku – druk nr 1313. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LII sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

czerwca 2022 r. – sprawa BRMG.0006.158.2022). 
 

Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej w imieniu 

wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 

Powiedziała: Pozwolę sobie przedstawić treść uchwały, natomiast gdyby były pytania to 

jest pan prezes do dyspozycji. Jeżeli chodzi o druk 1313 oczywiście dotyczy on 

dokapitalizowania spółki akcyjnej Międzynarodowe Targi Gdańskie wkładem 

niepieniężnym w postaci nieruchomości, które zostały pozyskane przez gminę od Skarbu 

Państwa. Są to nieruchomości o nr 135/2 i 141 o łącznej wartości 2 086 209 zł. 

Nieruchomości te zostaną wykorzystane przez spółkę oczywiście przede wszystkim pod 

jej zaplecze dla targów Traco jak i potrzeb magazynowo - parkingowych, które posłużą 

obsłudze wszystkich eventów i targów, które są przygotowywane i realizowane przez MTG. 

Dziękuję bardzo.     
 

 Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały i 

powiedział: państwo otrzymali taki wydruk tych działek. Jak widzimy są to działki, które są 

w obrębie Targów Gdańskich. Zostały pozyskane od Skarbu Państwa i teraz będziemy je 

przekazywać dla Międzynarodowych Targów Gdańskich.   

 

Z uwagi na brak głosów w dyskusji przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie i 

pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1313. 
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USTALENIA KOMISJI - OPINIA         
           

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Iwonę Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej, a 

następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 7 głosami za, przyjęła 

i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1313. (Opinia nr 52-

07/379-58/2022).  
  

PUNKT – 8 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 

objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym spółki Port Lotniczy 

Gdańsk Spółka z o.o. z siedzibą w Gdańsku – druk nr 1314. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LII sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

czerwca 2022 r. – sprawa BRMG.0006.159.2022). 
 

Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej w imieniu 

wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 

Powiedziała: Szanowni państwo druk stanowi o dokapitalizowaniu spółki Port Lotniczy w 

Gdańsku. Dokapitalizowanie w formie aportu na poziomie 7 400 000 zł, przy czym różnica 

między wartością nieruchomości, a dokapitalizowaniem oczywiście będzie zasilała kapitał 

zapasowy. Chodzi o 7 nieruchomości o łącznej powierzchni 23 768 m², czyli niecałe 2,5 ha. 

Są to wszystko tereny, które są albo w okolicy samego Portu Lotniczego, albo wręcz już na 

samym terenie. Wszystkie te nieruchomości stanowią obecne lub przyszłe inwestycje 

bezwzględnie wymagane przez sam Port Lotniczy jeżeli chcemy się rozwijać gospodarczo, 

a widzimy, że Pot się rozrasta. Założenia odnośnie ilości pasażerów, których chcielibyśmy 

obsłużyć w Gdańsku stale rosną. W związku z powyższym nieco więcej nieruchomości 

wprowadzamy do spółki celem zabezpieczenia możliwości rozwoju lotniska w przyszłości. 

Część nieruchomości są stanem do uregulowania czasów zaszłych. Jak państwo widzicie 

na mapkach są to niewielkie nieruchomości, które prawdopodobnie przez niedopatrzenie 

nie zostały wprowadzone aportem do spółki. Dzisiaj mamy zielone światło od PPL-u, czyli 

od udziałowca, który jest najbardziej kapryśnym udziałowcem i stawia nam warunki. Jak 

nam się uda, dzięki państwu oczywiście, doprowadzić do przeprocedowania tej uchwały 

następny krok wykona miasto Sopot. Są w podobnej sytuacji jak my. Dziękuję uprzejmie.        
 

 Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzył dyskusję. 

 

Pan Tomasz Kloskowski – Prezes Zarządu Port Lotniczy Gdańsk Sp. z o.o.       

W uzupełnieniu krótko panie przewodniczący, tak jak spojrzymy na mapkę mamy dwa 

układy, Port Lotniczy obecnie czyli w 2022 roku i tak jak będziemy wyglądać w 2038 r. Tak 
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jak widać jest to przede wszystkim głównie ślad ul. Słowackiego, dawniej ul. Słowackiego 

szła poza lotniskiem, teraz jakby ona szła to idzie przez środek lotniska. Te 4 cm po lewej 

stronie tej ul. dawnej Słowackiego to są obszary jeszcze niezabudowane. Na pozostałych 

jest albo płyta postojowa, albo terminale, albo zatoczka autobusowa. Mamy dwie 

niewielkie nieruchomości po prawej stronie na samym końcu lotniska. Jedna jest w strefie 

ochronnej GLS, a druga jest w strefie przy bazie lotniczej Straży Granicznej. Tak jak pani 

dyrektor powiedziała myśmy nie mogli tego od 2010 r. przeprowadzić ze względu na to, 

że PPL to blokował, jeden z udziałowców. Tam się zmieniło 4 prezesów. Na szczęście w 

końcu jest teraz taki, który pozwala na to, bo przypomnę, że to musi być zgoda tych trzech 

głównych udziałowców, 75% musi być za. Na szczęście mamy tą zgodę.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Cieszę się, że po tylu latach udaje się to wyprostować. Miejmy nadzieję, że Sopot pójdzie 

w nasze ślady. 

 

Radna Katarzyna Czerniewska – członek Komisji 

Czy coś zechciałby pan więcej powiedzieć o tej wizji rozwoju do 2038 r. Skąd taka data? 

Dlaczego do 2038 r.?    

 

Pan Tomasz Kloskowski – Prezes Zarządu Port Lotniczy Gdańsk Sp. z o.o.       

To wynika z prawa lotniczego i master planów, które my musimy wykonywać. One są 

wykonywane w takim horyzoncie właśnie kilkudziesięcioletnim i one są co 5 lat update-

owane. Można powiedzieć tak, że my wiemy, że gdzieś tam w okolicach 2040 r. gdyby ruch 

lotniczy rósł tak jak rośnie to tak naprawdę możemy rozwinąć lotnisko w tych granicach, 

w których mamy. Już dalej nie pójdziemy. Także myślę, że gdzieś tam w okolicach, jeżeli 

się spełni ten scenariusz optymistyczny, czyli dalej ruch lotniczy będzie rósł, a przypomnę, 

ruch lotniczy będzie tylko rósł jak będą rozwijały się nasze miasta i regiony, bo to jest taka 

pochodna. To nie jest w ogóle… nikt tu nie przyleci jeżeli miasta i regiony się nie będą 

rozwijały, więc to wtedy będziemy mogli się budować w tym naszym terenie, które posiada 

lotnisko. Gdzieś po 2040 – 2050 roku będziemy musieli szukać drugiej lokalizacji jeżeli się 

dalej miasta i region będzie rozwijał. Natomiast wszystkie elementy infrastruktury są 

zaplanowane, te klocki poukładane gdzie należy budować płyty postojowe, gdzie należy 

układać, rozwijać terminale. Najwęższym elementem, bo to może być ciekawe dla 

państwa, nie jest droga startowa, nie jest terminal, tylko są płyty postojowe. Płyty 

postojowe czyli, żebyśmy mogli samoloty ustawić i też pamiętajcie państwo, bo problem 

jest taki, gdyby przewoźnicy rozkładali ruch na cały dzień, tak regularnie, to by było super, 

to by można było jeszcze więcej obsłużyć. Natomiast przewoźnicy operują takimi falami, 

czyli jak państwo dobrze wiecie o 6 rano mamy pierwszą falę, później 9 i tak co 3 godziny 

powtarzają się te fale. Ale na dzisiaj jeszcze nie wysyłaliśmy takiego sygnału negatywnego 
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dla przewoźników, że nie możecie otworzyć jakiegokolwiek połączenia w Gdańsku. To 

jeszcze jesteśmy przed tym.    

 

Następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji przewodniczący poddał pod 

głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 

zawartego w druku nr 1314. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Iwonę Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej, a 

następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 7 głosami za, przyjęła 

i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1314. (Opinia nr 52-

07/380-59/2022).  
 

PUNKT – 9 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia zasad i 

trybu realizacji programu stypendialnego Prezydenta Miasta Gdańska dla 

studentów i doktorantów im. Daniela Gabriela Fahrenheita – druk nr 1324. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LII sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

czerwca 2022 r. – sprawa BRMG.0006.169.2022). 
 

Pani Anna Przybyszewska – p.o. Kierownika Referatu Opieki i Wychowania w 

Wydziale Rozwoju Społecznego, w imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 

Powiedziała: Dzień dobry, celem tej uchwały jest połączenie w jeden dokument dwóch 

dokumentów, bo dotychczas były dwie uchwały dotyczące stypendiów Fahrenheita i 

dotyczące stypendiów studenckich. Teraz jest to zebrane w jeden dokument i w jeden 

regulamin. Założeniem jest przyznanie jednego rocznego stypendium naukowego dal 

studentów na studia zagraniczne, trzech rocznych stypendiów naukowych dla 

doktorantów cudzoziemców realizujących staż naukowy na jednej z naszych uczelni 

należących do związku w Gdańsku i ten związek tworzą trzy uczelnie GUM-ed, Uniwersytet 

Gdański i Politechnika. I ostatnie, założeniem tego programu jest przyznanie 10 

jednorazowych stypendiów dla studentów za szczególną działalność na rzecz miasta 

Gdańska. Stypendia są wypłacane albo miesięcznie, albo rocznie w zależności od rodzaju 

stypendium i też wysokości tych stypendiów są określone w uchwale i one są też różne. 

Stypendia naukowe na studia zagraniczne są wypłacane co miesiąc w wysokości od 3000 

do 6000 zł, doktoranckie dla cudzoziemców 6500 zł co miesiąc i jednorazowo 10 000 do 

20000 zł dla stypendiów właśnie tych jednorazowych za działalność na rzecz miasta 

Gdańska. Także to w sumie tyle. Także jest kwestia terminu, żeby wnioski były też w tym 

samym terminie składane do 31 października i żeby już nie było takiego rozproszenia, bo 
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stypendiów Prezydenta Miasta Gdańska do tej pory były i w różnych terminach i różnymi 

dokumentami i studenci naprawdę byli rozproszeni i nie wiedzieli gdzie mają składać.    
 

 Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie powiedział: ze strony części radnych był postulat dotyczący par. 2 ust. 9 

odnośnie powoływania kapituły stypendialnej, oto, żeby włączyć tam radnych miasta 

Gdańska. Czy taka zmiana jest planowana na sesji? 
 

Pani Anna Przybyszewska – p.o. Kierownika Referatu Opieki i Wychowania w 

Wydziale Rozwoju Społecznego 

Tak. Jest planowane powiększenie tej … chwileczkę, nie, jest i kapituła i komisja 

konkursowa i czy na pewno to dotyczy kapituły? Czy komisji konkursowej? W kapitule jest 

określone to jest par. 8 ust. 1 pkt 1, w kapitule jest wpisane kto wchodzi w skład komisji, 

w skład kapituły przepraszam, bo to dotyczy oceniania wniosków dla cudzoziemców, 

natomiast komisja konkursowa i to jest właśnie komisja konkursowa, a kapituła ocenia nie 

cudzoziemców, tylko naszych polskich studentów i teraz jest pytanie czy rozszerzamy?  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Mówiliśmy o kapitule stypendialnej powołanej zarządzeniem Prezydenta Miasta Gdańska, 

w którego wchodzi co najmniej …   
 

Pani Anna Przybyszewska – p.o. Kierownika Referatu Opieki i Wychowania w 

Wydziale Rozwoju Społecznego 

Czy musimy to tutaj pisać, bo jest napisane, że to może być zarządzenie i my sami wtedy 

… nie mamy też członków wymienionych kogo chcemy.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Chcielibyśmy, żeby w uchwale byli radni wskazani, że pani Prezydent powinna wskazać co 

najmniej 2 czy 3 radnych miasta Gdańska do tej kapituły i chcielibyśmy, że to się w 

projekcie uchwały znalazło, więc prosimy, żeby taka poprawka na sesji się pojawiła.  
 

Pani Anna Przybyszewska – p.o. Kierownika Referatu Opieki i Wychowania w 

Wydziale Rozwoju Społecznego 

Dobrze, do kapituły. Dobrze.  
 

Następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji przewodniczący poddał pod 

głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 

zawartego w druku nr 1324. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Annę Przybyszewską – p.o. Kierownika Referatu Opieki i 

Wychowania w Wydziale Rozwoju Społecznego, a następnie w wyniku przeprowadzonego 
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głosowania, jednogłośnie - 7 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały, zawarty w druku nr 1324. (Opinia nr 52-07/381-60/2022).  
 

PUNKT – 10 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia średniej 

ceny jednostki paliwa w Gminie Miasta Gdańska na rok szkolny 2022/2023 – druk nr 

1305. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LII sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

czerwca 2022 r. – sprawa BRMG.0006.150.2022). 
 

Pani Anna Suszyńska – Kierownik Referatu Finansów Oświaty w Wydziale Rozwoju 

Społecznego, w imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 

Powiedziała: Dzień dobry panie przewodniczący, szanowni państwo, zgodnie z art. 39 a 

ustawy prawo oświatowe gmina zobowiązana jest do ustalenia średniej ceny jednostki 

paliwa przyjętej do zwrotów dla rodziców, a którymi mamy podpisane umowy na 

indywidualne dowożenie dziecka niepełnosprawnego do jednostki oświatowej. Ceny 

paliwa zostały przygotowane na podstawie zebranych informacji z 10-ciu stacji 

benzynowych, z dnia 7 czerwca, jakiś termometr musieliśmy w budżecie uchwycić, żeby 

móc odpowiednio wcześnie przygotować uchwałę, ceny są wyższe niż w ubiegłym roku. W 

zeszłym roku odpowiednio benzyna bezołowiowa to było 5,23 zł, olej napędowy 5,17 zł, a 

gaz 2,25 zł. W tym roku te ceny są wyższe. Miejmy nadzieję, że nie będą dalej rosły. Te ceny 

obowiązywały do zwrotów na cały następny rok szkolny, więc tu już nie będziemy 

wprowadzali. Gmina raz do roku określa te stawki. Wnosimy to na tą sesję, dlatego, że to 

musi obowiązywać od 1 września, a jest jeszcze 14 dni na ogłoszenie w Dzienniku 

Urzędowym. Z mojej strony to wszystko. Bardzo proszę o pozytywne zaopiniowanie 

druku.  
 

 Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzył dyskusję i powiedział: wiemy, że te ceny są tak naprawdę już o 

złotówkę wyższe i to chyba nie dotyczy tylko dzieci, ale generalnie dowożenie wszystkich 

dzieci również … 

 

Pani Anna Suszyńska – Kierownik Referatu Finansów Oświaty w Wydziale Rozwoju 

Społecznego 

Te ceny dotyczą uczniów niepełnosprawnych dowożonych przez rodziców. To są 

indywidualne umowy zawierane z rodzicami na postawie wniosków złożonych do 

wydziału.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Czy w razie czego prawo oświatowe pozwala na aktualizację tych stawek w ciągu roku? 
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Pani Anna Suszyńska – Kierownik Referatu Finansów Oświaty w Wydziale Rozwoju 

Społecznego 

Jest mowa, że cenę jednostki paliwa się ustala przez uchwałę, więc jeżeli zobaczymy, że te 

ceny faktycznie … tylko z kolei musimy mieć na uwadze też względy budżetowe… 
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Wiemy mniej więcej jakie to są koszty tej uchwały?  
 

Pani Anna Suszyńska – Kierownik Referatu Finansów Oświaty w Wydziale Rozwoju 

Społecznego 

W tej chwili to jest ok 260 000 zł według poprzednich cen paliwa, bo to jest za ten rok, 

który był to jest ok 80 umów z rodzicami na 260 000 zł, w związku z powyższym to będzie 

w tym roku na kolejny przynajmniej 400 000 zł.  
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Warto też wspomnieć, że to jest indywidualna decyzja rodziców. Rodzice mogą skorzystać 

z transportu zbiorowego.   
 

Pani Anna Suszyńska – Kierownik Referatu Finansów Oświaty w Wydziale Rozwoju 

Społecznego 

Tak, złożyć wnioski na komisję i być dowożonym albo przez ZTM, który organizuje taki 

dowóz dla dzieci niepełnosprawnych, albo przez Gdańskie Centrum Usług Wspólnych, 

więc jeżeli rezygnują z tego to wtedy …  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Jeżeli jest inna możliwość… 
 

Pani Anna Suszyńska – Kierownik Referatu Finansów Oświaty w Wydziale Rozwoju 

Społecznego 

To jest alternatywa. Na komisję, która rozpatruje wnioski o objęcie zorganizowanym 

dowozem wpłynęło w tym roku 470 wniosków. W poprzednim było to niecałe 380, więc 

mamy tutaj już wzrost. Liczymy się z tym, że tych umów indywidualnych też może się 

pojawić więcej, bo rodzice czasami z różnych względów decydują się na takie indywidualne 

dowożenie.    
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Rozumiem, dziękuję. Czy są jeszcze pytania do druku nr 1305? Radna Czerniewska bardzo 

proszę.  
 

Radna Katarzyna Czerniewska – członek Komisji 

Umknęło mi, wspomniała pani, że to było na podstawie 10 stacji benzynowych i w jakim 

terminie?  
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Pani Anna Suszyńska – Kierownik Referatu Finansów Oświaty w Wydziale Rozwoju 

Społecznego 

7 czerwca zbieraliśmy te dane.  
 

Radna Katarzyna Czerniewska – członek Komisji 

Wydawało mi się, że 10-go, a 10-ty to akurat piątek.  
 

Pani Anna Suszyńska – Kierownik Referatu Finansów Oświaty w Wydziale Rozwoju 

Społecznego 

7-go, mamy wydruki, bo bierzemy to ze strony internetowej, technicznie jest to 

niemożliwe, żeby objechać.  
 

Radna Katarzyna Czerniewska – członek Komisji 

10-ty to akurat był piątek, a w piątki zwykle ceny są wyższe przed weekendem, więc już 

wszystko jasne, wyjaśnione.  
 

Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 

Decydowanie się rodziców ma czasami taki powód prozaiczny na indywidualne, bo ten 

transport zbiorowy w sensie, że kilka osób on jest dosyć długi i zależy od dziecka, które 

może czasami półtorej godziny nie wytrzymać, bo rozwożenie i ten ostatni czasami jedzie 

półtora godziny, więc czasami się decydują.   
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Ale jest wybór.  
 

Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 

Jest wybór, ale wszyscy rodzice się załapują na refundacje?  
 

Pani Anna Suszyńska – Kierownik Referatu Finansów Oświaty w Wydziale Rozwoju 

Społecznego 

Tak, wszyscy, którzy złożą wnioski, nawet te osoby, które wystąpiły w maju o przyznanie 

od maja do czerwca również takie dofinansowanie dostały. To nie jest tak, że to jest tylko 

ograniczone, w każdym momencie, kiedy się rodzic zgłosi to od tego miesiąca, w którym 

złoży wniosek to dofinansowanie jest przyznawana.   
 

Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 

Pod względem czasowym to rodzicowi jest łatwiej wpakować dziecko i dziecko jedzie i 

rodzic jest wolny.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Są różne sytuacje. Jednym tak pasuje bardziej, innych tak.  
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Następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji przewodniczący poddał pod 

głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 

zawartego w druku nr 1305. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Annę Suszyńską– Kierownika Referatu Finansów Oświaty w 

Wydziale Rozwoju Społecznego, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, 

jednogłośnie - 7 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty 

w druku nr 1305. (Opinia nr 52-07/382-61/2022).  
 

PUNKT – 11 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę Rady 

Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia Szczegółowego Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii dla Gminy Miasta Gdańska na rok 2022 – druk nr 1331. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LII sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

czerwca 2022 r. – sprawa BRMG.0006.176.2022). 
 

Pani Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego, w 

imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 

Powiedziała: Szanowny panie przewodniczący, szanowni panie i panowie radni uprzejmie 

proszę o pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały w tytule przedstawionym przed 

chwilą przez pana przewodniczącego. Zmiany proponowane w tym miesiącu wynikają z 

informacji przekazanych przez Wydział Gospodarki Komunalnej o możliwości zwiększenia 

wpływów na ten rok o 500 000 zł. Ta kwota została podzielona na zadania dotyczące już 

realizowane zadania, gdzie realizatorzy zgłosili nam konieczność zwiększenia tych kwot 

wynikających właśnie z tych zmian stawek różnych cen. W pozostałej części kwota została 

podzielona na zadania z zakresu profilaktyki uzależnień od alkoholu i od narkotyków i 

wpisana w rezerwę z przeznaczeniem na przygotowywany program dla klas starszych 

szkół podstawowych w zakresie profilaktyki uzależnień, które prawdopodobnie będziemy 

od września pilotażem wprowadzać, a ewentualną zmianę w tym zakresie będziemy 

pewnie przedstawiać państwu w sierpniu. Być może do tego czasu Urząd Skarbowy w 

Bydgoszczy przedłoży nam informację o zwiększeniu tzw. małpkowego za rok poprzedni. 

Zgodnie z ustawą do kwietnia powinno być to przeliczone i przekazane do samorządu. 

Dotychczas tej informacji jeszcze za rozliczenie poprzedniego roku małpek nie mamy, ale 

pewnie będzie to w sierpniu i będziemy to państwu przedkładać ponownie. Na razie 

proszę o przyjęcie i zwiększenie tej kwoty 500 000 zł.     
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 Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzył dyskusję i powiedział: czyli rozumiem, że Urząd Skarbowy w 

Bydgoszczy nie wywiązał się ze swojego ustawowego obowiązku i nie przekazał nam 

informacji o …  
 

Pani Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

Do kwietnia powinni wyliczyć, tak jest w ustawie napisane. Nie jest napisane do kiedy mają 

przekazać. Teoretycznie z Bydgoszczy jest blisko i autostrada i pociąg bez przesiadki, ale 

nie mamy tej informacji.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Jest i Poczta Polska, maile, Internet.  
 

Pani Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

ePUAP przede wszystkim.  
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

To jest tak, że te pieniądze nie zginą. Po prostu pojawią się, jeżeli będą z opóźnieniem, 

pojawią się w przyszłym roku.   
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Tylko też warto wiedzieć ile.  
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Też zależny na tym, żeby jednak spożytkować te pieniądze w tym roku, w którym one są, 

ich nie kumulować, nie gromadzić. 
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Te środki też niestety rosną.  
 

Pani Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

Poniekąd to wynika z podwyższenia akcyzy, ale nie oszukujmy się, nie tylko.  
 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Chciałam dopytać. Bardzo się cieszę, że będzie taki program dla tych klas właśnie 

starszych. Czy to będą prowadzili nauczyciele, czy instruktorzy?  
 

Pani Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

Program przygotowywany jest w tej chwili przez Gdański Ośrodek Promocji Zdrowia i 

Profilaktyki Uzależnień i przez naszą jednostkę i za ich pośrednictwem będzie wdrażany z 

wykorzystaniem ich edukacją nauczycieli.  
 



26 

 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Czyli będą przeszkoleni nauczyciele.  

 

Pani Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

Tak. Takie jest też założenie. Być może sięgniemy po posiłki w postaci organizacji, która 

będzie koordynowała to szkolenie nauczycieli, ale nie tak, żeby do każdej szkoły inna 

organizacja wchodziła, a też nie ma takiego potencjału, żeby wszystkich szkół weszła jedna 

i tą samą metodą kształciła.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Jest za dużo szkół.  

 

Pani Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

Tak.  

 

Następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji przewodniczący poddał pod 

głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 

zawartego w druku nr 1331. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Izabelę Chorzelską – Zastępcę Dyrektora Wydziału Rozwoju 

Społecznego, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 7 

głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 

1331. (Opinia nr 52-07/383-62/2022).  

 

PUNKT – 12 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia „Programu profilaktyki zakażeń wirusami brodawczaka ludzkiego 

(HPV) na terenie Gminy Miasta Gdańska na lata 2019-2022” – druk nr 1332. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LII sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

czerwca 2022 r. – sprawa BRMG.0006.177.2022). 
 

Pani Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego, w 

imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 

Powiedziała: Szanowny panie Przewodniczący, szanowni panie i panowie radni, uprzejmie 

proszę o pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały o 

przyjęciu programu profilaktyki zakażeń wirusami brodawczaka ludzkiego dla Gminy 

Miasta Gdańska na lata 2019-2022. Zmiana polega na wydłużeniu realizacji czasu tego 
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programu do roku 2025 oraz zmianie szczepionki, która była zastosowana w tym 

pierwotnym projekcie to jest z czterowalentnej na jednowalentną. Mamy też opinię, 

informację z Agencji Oceny Technologii Medycznych i Taryfikacji, że ta zmiana dotycząca 

podwyższenia jakości szczepionki nie powoduje konieczności uzyskania ponownej opinii 

Agencji Oceny Technologii Medycznych i Taryfikacji, w związku z czym nie musimy 

oczekiwać ok 2 miesięcy na tę opinię. W załączeniu macie państwo program, który 

wskazuje w jaki sposób populacja dzieci i młodzieży w latach 2022-2025 miałaby być 

szczepiona. Tutaj się posługujemy trochę odniesieniem do roku szkolnego, tak, żeby w 

okresie wakacyjnym, kiedy trudno domniemywać, żeby rodzice chcieli szczepić dzieci 

biorąc pod uwagę wakacje i ewentualne mniejsze zainteresowanie, temperatury jak dzisiaj 

za oknem, żeby te szczepienia robić, w cyklu roku szkolnego chcemy zaszczepić populację 

szczepionką dziewięciowalentną, która niestety jest trzy razy droższa niż ta 

czterowalentna, w związku z tym rosną też koszty programu. Całość programu od 

bieżącego roku do 2025 miałaby się zamknąć w kwocie 8 325 000 zł, z czego 8 100 000 zł 

jest przeznaczone na same szczepienia, przy czym mamy też informacje, że w roku 2023 

zgodnie z narodową strategią onkologiczną powinny wejść szczepienia dla dziewczynek, 

wtedy będziemy ewentualnie, jeżeli to będzie wprowadzone, możemy z tej części 

dotyczącej szczepień dziewczynek zrezygnować. Od 2026 r. powinni być objęci takimi 

szczepieniami co wynika ze strategii chłopcy, w związku z czym stąd ta propozycja, żeby 

do 2025 r. póki co tę populację objąć.       
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzył dyskusję. 
 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Czy to jest szczepienie obowiązkowe?  
 

Pani Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

Nie, to jest szczepienie dobrowolne i też takie ma być w narodowym programie szczepień 

wpisane w tym dla dzieci, że będzie to szczepienie dobrowolne. W przypadku naszego 

programu musi być najpierw wykonana pełna lista szczepień obowiązkowych dla dzieci 

zgodnych z kartą szczepień, chyba, że dziecko jest wyłączone ze względu na jakieś alergie, 

czy przechorowanie jakiegoś rodzaju szczepionki, która jest do tego kalendarza szczepień 

wpisana.    
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Trzeba najpierw mieć uregulowany wachlarz szczepień podstawowych, żeby móc 

przystąpić do programu.  
 

Pani Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

Płacić podatki w Gdańsku. Tutaj też jest ten wymóg przez rodziców oczywiście, nie przez 

dziecko.  
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Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Bardzo się cieszę, że w końcu po tak długim czasie udaje się znaleźć te szczepionki i tą 

akcję szczepień rozpocząć. Żałuję trochę, że te dzieci, które wcześniej miały być szczepione 

już wyszczepione nie zostaną, ale mam nadzieję, że teraz już wszystko pójdzie zgodnie z 

planem.   
 

Następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji przewodniczący poddał pod 

głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 

zawartego w druku nr 1332. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Izabelę Chorzelską – Zastępcę Dyrektora Wydziału Rozwoju 

Społecznego, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 7 

głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 

1332. (Opinia nr 52-07/384-63/2022).  

 

PUNKT – 13 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie uchwalenia 

Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 

zamieszkałych na terenie miasta Gdańska – druk nr 1325 + Autopoprawka. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LII sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

czerwca 2022 r. – sprawa BRMG.0006.170.2022). 
 

Pani Edyta Zaleszczak-Dyks – Dyrektor Gdańskiego Centrum Świadczeń, w imieniu 

wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 

Powiedziała: Panie przewodniczący, szanowni państwo radni, projekt uchwały odnosi się 

do zmiany regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 

uczniów. To są świadczenia realizowane w oparciu o ustawę o systemie oświaty. Krótka 

charakterystyka tego świadczenia. Świadczenie jest uzależnione od spełnienia przez 

rodzinę ucznia kryterium dochodowego, które podnosimy do kryterium z pomocy 

społecznej od stycznia tego roku wynoszącego 600 zł. Natomiast sama wysokość 

stypendium szkolnego jest ustalona procentowo od kwoty zasiłku rodzinnego 

wskazanego w ustawie o świadczeniach rodzinnych obecnie wynoszącego 124 zł. 

Stypendium może być przyznane na pokrycie wydatków związanych z zajęciami 

edukacyjnymi, które wykraczają poza zajęcia realizowane w szkole związane z 

wyposażeniem ucznia czy też nauką poza miejscem zamieszkania. Zasadniczo pomoc jest 

przyznawana w formie refundacji poniesionych wydatków. Zmiany, które proponujemy 

do wprowadzenia do regulaminu to nowe progi dochodowe, od których będzie 
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uzależniona miesięczna wysokość stypendium szkolnego. Proponujemy, aby rodziny, 

których dochód w przeliczeniu na jedną osobę w rodzinie nie przekroczy 50% kryterium 

dochodowego, czyli tych 600 zł, a 50% to 300 zł otrzymywały wyższą kwotę stypendium, 

od 100 do 200% kwoty zasiłku rodzinnego i rodziny, których dochód przekroczy 50% 

kryterium dochodowego otrzymały niższą wartość miesięcznego stypendium szkolnego 

to znaczy od 80 do 160% kwoty zasiłku rodzinnego. Dodatkowo w regulaminie 

wprowadzamy obowiązujące terminy składania wniosków 15 września. Dotyczy to szkół, 

w których zajęcia dydaktyczne rozpoczynają się we wrześniu, 15 października to jest 

termin dedykowany słuchaczom kolegium pracowników służb społecznych i 15 luty 

termin dla uczniów i słuchaczy szkół, których zajęcia rozpoczynają się w lutym. 

Rezygnujemy w regulaminie z zapisów, które ściśle są uregulowane w ustawie o systemie 

oświaty czy też pomocy społecznej i proponujemy wydłużenie terminu przedkładania 

przez rodziców dokumentów do rozliczenia poniesionych wydatków na cele edukacyjne 

do 30 czerwca danego roku szkolnego. Proszę o pozytywne zaopiniowanie druku. 

Autopoprawka do druku dotyczy korekty przywołanego przepisu z ustawy o 

świadczeniach rodzinnych. Zabrakło tam zdecydowanie punktu.      
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 

zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1325 + 

Autopoprawka. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Edytę Zaleszczak-Dyks – Dyrektor Gdańskiego Centrum 

Świadczeń, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 7 

głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 

1325 + Autopoprawka. (Opinia nr 52-07/385-64/2022).  

 

PUNKT – 14 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą Gdańskie Centrum Świadczeń 

i nadania statutu jednostce oraz upoważnienia Dyrektora Gdańskiego Centrum 

Świadczeń do załatwiania indywidualnych spraw w zakresie dodatków 

energetycznych oraz świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 

uczniów zamieszkałych na terenie miasta Gdańska – druk nr 1326. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LII sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

czerwca 2022 r. – sprawa BRMG.0006.171.2022). 
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Pani Edyta Zaleszczak-Dyks – Dyrektor Gdańskiego Centrum Świadczeń, w imieniu 

wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 

Powiedziała: Panie przewodniczący, państwo radni, projekt uchwały dotyczy zmiany 

statutu Gdańskiego Centrum Świadczeń w zakresie uaktualnienia przedmiotu działalności 

centrum oraz przyjęcia w bieżącym roku kolejnego zadania. W 2016 r., gdy Centrum 

zostało utworzone przedmiotem jego działalności były przede wszystkim świadczenia 

wychowawcze realizowane w ramach rządowego programu rodzina 500+, świadczenia 

rodzinne, świadczenia alimentacyjne, w tym też podejmowanie działań wobec dłużników 

alimentacyjnych, pakiet świadczeń mieszkaniowych jak dodatki mieszkaniowe, dodatki 

energetyczne, obniżki dochodowe czynszu. Przedmiotem naszej działalności była również 

pomoc materialna dla uczniów o charakterze socjalnym i świadczenia dla żołnierzy 

rezerwy odbywających ćwiczenia wojskowe. Uchwała, na podstawie której ustalony został 

statut Centrum zawiera takie uregulowanie, zgodnie z którym jednostce mogły być 

zlecane do realizacji inne zadanie mające na celu zaspokojenie potrzeb mieszkańców. Od 

2016 r. przyjęliśmy do realizacji kolejne zadania, o które proponujemy uzupełnić 

przedmiot naszej działalności tj. jednorazowe świadczenie z tytułu urodzenia się dziecka 

w ramach rządowego programu za życiem, świadczenie gdański bon żłobkowy, 

świadczenie dotyczące wypłaty dla osób posiadających Kartę Polaka czy też dopłat do 

czynszu w ramach rządowego programu mieszkanie na start. Wykreślamy też zadanie 

związane z realizacją programu rządowego rodzina 500+, które w tym roku zostało 

przekazane do Zakładu Ubezpieczeń Społecznych. Projekt uchwały też przewiduje 

przejęcie przez Centrum nowego zadania. Jest to zadanie, które będzie współrealizowane 

wspólnie z nieruchomościami, a dotyczyć będzie weryfikacji dochodów najemców lokali 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy. To jest na podstawie 

znowelizowanej ustawy o ochronie praw lokatorów i mieszkaniowym zasobie gminy i 

uchwały dotyczącej zasad wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu gminy i zasad udzielania pomocy w wynajęciu lokali 

mieszkalnych w zasobach Towarzystwa Budownictwa Społecznego. Zgodnie z tymi 

regulacjami osoby, które zawarły z gminą umowę wynajmu przez 21 kwietnia mają 

obowiązek złożyć deklarację o wysokości dochodu. Takie deklaracje będą przyjmowane 

przez Gdańskie Centrum Świadczeń, które będzie odpowiedzialne za zgromadzenie 

dokumentacji, weryfikacji dochodów, a kompletna dokumentacja będzie przekazana do 

Gdańskich Nieruchomości celem ustalenia wysokości czynszu.       
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 

zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1326. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
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Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Edytę Zaleszczak-Dyks – Dyrektor Gdańskiego Centrum 

Świadczeń, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 7 

głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 

1326. (Opinia nr 52-07/386-65/2022).  
 

PUNKT – 15 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie utworzenia jednostki budżetowej „Gdańskiego Centrum Usług Wspólnych” 

poprzez połączenie Centrum Obsługi Placówek Oświatowych Nr 1 w Gdańsku i 

Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w Gdańsku oraz nadania jej statutu 

– druk nr 1327. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LIII sesji Rady Miasta Gdańska z 25 

sierpnia 2022 r. – sprawa BRMG.0006.172.2022). 
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska, w imieniu wnioskodawcy przedstawiła 

projekt uchwały. 

Powiedziała: To jest jednostka mi podległa, w związku z tym ja przedstawię. Szanowni 

państwo przedstawiana uchwała ma cel porządkowy, ponieważ w związku ze zmianami 

organizacyjnymi wprowadzonymi do sieci placówek czyli łączenia i przyłączania części 

placówek przedszkoli do zespołów szkół konieczna jest aktualizacja listy obsługiwanych 

przez Gdańskie Centrum Usług Wspólnych jednostek i w związku z tym konieczna jest 

aktualizacja uchwały Rady Miasta, ponieważ to tym dokumentem wprowadzono listę 

obsługiwanych jednostek. Gdyby państwo byli zaskoczeni, ta uchwała pojawi się na sesji 

sierpniowej, ponieważ maksymalnie skracaliśmy listę uchwał na sesję czerwcową, więc 

będziemy się posiłkować dzisiejszą opinią.        
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 

zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1327. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Izabelę Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska, a następnie w wyniku 

przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 7 głosami za, przyjęła i pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1327. (Opinia nr 52-07/387-66/2022).  
 

PUNKT – 15A 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę Rady 

Miasta Gdańska w sprawie wprowadzenia programu restrukturyzacji należności 
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pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie Miasta 

Gdańska – Gdańskim Nieruchomościom samorządowemu zakładowi budżetowemu 

z tytułu najmu lub bezumownego korzystania z lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Gdańska, komórek, garaży oraz gruntów 

administrowanych przez Gdańskie Nieruchomości – samorządowy zakład 

budżetowy, a nie wykorzystywanych do prowadzenia działalności gospodarczej – 

druk nr 1334. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LII sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

czerwca 2022 r. – sprawa BRMG.0006.179.2022). 
 

Pani Monika Lisowska – Kierownik Działu Windykacji w Gdańskich 

Nieruchomościach, w imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 

Powiedziała: głównym celem zmiany uchwały jest przedłużenie okresu obowiązywania 

samego programu oddłużeniowego o jeden rok. Wraz ze zmianą okresu obowiązywania 

programu proponuje się kilka zmian, które mają na celu przede wszystkim rozszerzenie 

kręgu dłużników, którzy mogliby przystąpić do tego programu. W obecnym brzmieniu 

uchwały z programu są wyłączone osoby, które korzystają już z ulg na podstawie uchwały 

z 2018 r. Po zmianie możliwe będzie rozwiązanie dotychczasowej ugody lub uchylenie 

oświadczenia w sprawie udzielenia ulgi czyli inaczej zarządzenia Prezydenta i tym samym 

umożliwi się dłużnikom przystąpienie do programu, który jest korzystniejszy dlatego, że 

bez względu na to, czy ktoś wybiera opcję spłaty jednorazowej czy opcję rat łączyło się to 

z umorzeniem części zadłużenia. W przypadku spłaty jednorazowej jest to 60%, w 

przypadku rat to jest 40%.  

Druga zmiana dotyczy zmiany progów, w przypadku restrukturyzacji na wniosek związanej 

z rozłożeniem części zadłużenia na raty obecnie mamy możliwość rozłożenia zadłużenia 

na 24, 60 lub 120 rat. Teraz proponujemy dodatkowe 90 rat, czyli w tym progu pomiędzy 

60 a 120, ponieważ osoby, które muszą spłacić w ramach programu ok. 10 000 zł czy ok 

50 000 zł mają tyle samo rat, a kwotowo to jest znaczna różnica od 200 do 800 zł. Jeżeli 

zadłużenie kształtuje się na takim poziomie, że spłacić należy ok 50 000 zł rata na poziomie 

800 zł jest dla większości osób po prostu nieosiągalna i nie mogą przystąpić do programu. 

Ten dodatkowy próg po prostu umożliwi szerszej grupie skorzystanie z programu 

oddłużeniowego. Dodatkowo proponujemy już teraz sama uchwała umożliwia odmowę 

restrukturyzacji z przyczyn formalnych, natomiast dodatkowo proponujemy zapis, który 

umożliwi odmowę również z przesłanek merytorycznych. Chodzi o sytuacje, kiedy udział 

dłużnika w programie nie leży w interesie gminy, rażąco nie leży lub kiedy dłużnik tylko po 

to składa kolejny wniosek, jest odmowa i składa kolejny wniosek, żeby opóźnić inne 

działanie windykacyjne jak złożenie pozwu, czy wszczęcie egzekucji komorniczej. Takie 

sytuacje, kiedy nie leży restrukturyzacja w interesie publicznym mają miejsce przede 

wszystkim wówczas, kiedy prowadzona jest egzekucja komornicza, mamy skuteczną 

egzekucję z nieruchomości np. ktoś proponuje raty w wysokości 200 zł, natomiast 

egzekucja z nieruchomości mogłaby być skuteczna, w takim przypadku z założenia to 
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powinna być wpłata jednorazowa. Natomiast są też sytuacje takie, kiedy proponowana 

rata rażąco odbiega od tego, co uzyskujemy aktualnie w ramach egzekucji komorniczej, 

więc to są takie rażące przypadki, kiedy po prostu uniemożliwią, czynią tą restrukturyzację 

niekorzystną dla m. in. Gdańskich Nieruchomości.  

Kolejna sprawa, zmiana dotyczy restrukturyzacji z urzędu. W ramach restrukturyzacji z 

urzędu umarzane jest 100% zadłużenia i dotyczy zadłużenia, które powstało do 2010 r. 

Dotychczas na podstawie obecnego brzmienia uchwały było to możliwe w przypadku 

potwierdzonej nieskuteczności egzekucji i dodatkowo była przesłanka prowadzenie 

działań egzekucyjnych nie jest możliwe. Ta przesłanka była na tyle niedookreślona, że po 

prostu nie korzystaliśmy z niej, dlatego proponuje się rozszerzenie przesłanek o wszystkie 

pkt z ustawy o finansach publicznych. Dzięki temu restrukturyzacją z urzędu będziemy 

mogli objąć m. in. zadłużenie, które powstało po zmarłych dłużnikach, które jest bardzo 

problematyczne i w sytuacji, kiedy mamy do czynienia z dziedziczeniem z 

dobrodziejstwem inwentarza na ogół są to postępowania kosztotwórcze i niecelowe. 

Indywidualna analiza przypadku pozwoli na to, żeby zrestrukturyzować z urzędu 

zadłużenie do 2010 r. To tyle, dziękuję bardzo.        
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 

zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1334. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Monikę Lisowską – Kierownik Działu Windykacji w Gdańskich 

Nieruchomościach, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 

7 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 

1334. (Opinia nr 52-07/388-67/2022).  

 

PUNKT – 15B 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę Rady 

Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Miasta Gdańska na lata 2020-2024 – druk nr 1335. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LII sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

czerwca 2022 r. – sprawa BRMG.0006.180.2022). 
 

Pani Mirella Doszczak – Kierownik Referatu Lokalowego w Wydziale Gospodarki 

Komunalnej, w imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 

Powiedziała: w projekcie uchwały zmianującej wieloletni program gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem gminy proponujemy zmianę okresu zwolnienia z czynszu dla 

osób, które na własny koszt i we własnym zakresie wyremontowały lokal mieszkalny z 12 
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miesięcy jakie były dotychczas do 24 miesięcy. Uzasadnienie tego są rosnące ceny 

materiałów budowlanych, usług budowlanych czy remontowych. Chcemy po prostu 

zachować dotychczasowy poziom rekompensaty jaki był na początku jak uchwalany był 

okres 12 miesięczny zwolnienia z czynszu. To dokładnie zrekompensuje ten wzrost cen 

towarów i usług.     
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 

zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1335. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Mirellę Doszczak – Kierownik Referatu Lokalowego w Wydziale 

Gospodarki Komunalnej, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, 

jednogłośnie - 7 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty 

w druku nr 1335. (Opinia nr 52-07/389-68/2022).  
 

PUNKT – 15C 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Gdańska oraz zasad udzielania pomocy w 

wynajęciu lokali mieszkalnych w zasobach Towarzystw Budownictwa Społecznego 

– druk nr 1336. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LII sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

czerwca 2022 r. – sprawa BRMG.0006.181.2022). 
 

Pani Mirella Doszczak – Kierownik Referatu Lokalowego w Wydziale Gospodarki 

Komunalnej, w imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 

Powiedziała: w ślad za zmianą, o której mówiłam przed chwilą dokonujemy tej samej 

zmiany w uchwale w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych, a więc zmiana w 

zakresie zwolnienia z czynszu z 12 na 24 miesiąca dla osób, które na własny koszt 

wyremontowały lokal. Ponadto robimy takie drobne zmiany, które w zasadzie nie mają 

związku z finansami, są związane z interpretacją dotychczasowych zapisów. My 

przygotowując poprzedni projekt, radni uchwalając go, mieliśmy pewien zamysł, który jest 

różnie interpretowany przez naszych wnioskodawców, stąd chcieliśmy to po prostu w 

sposób takie jednoznaczny zapisać. Chodzi o definicję spełniania przesłanki 

zamieszkiwania z zamiarem stałego pobytu na terenie gminy miasta Gdańska przez 

wychowanków pieczy zastępczej, chodzi o system kwalifikacji punktowej, gdzie 

wprowadziliśmy punkty za samotne wychowywanie dziecka przez wnioskodawcę, a nie 

przez członków rodziny wnioskodawców. Również zatrudnienie przez okres minimum 6 



35 

 

miesięcy, było powyżej 6 miesięcy. Często brakowało jednego dnia wnioskodawcom, aby 

te punkty uzyskać. Również aktywizacja w przypadku zbiegu uprawnień przez osoby z 

niepełnosprawnościami, które jednocześnie pracują nalicza się punkty jednokrotnie w 

wysokości korzystniejszej. Interpretowane było przez odwołujących się to w ten sposób, 

że każda możliwość uzyskania tych punktów jest brana pod uwagę. Takiego zamysłu nie 

było. Poza tym również wykreślamy Gdańskie Nieruchomości z uchwały jako realizujące 

zmianę mieszkań. Te zadania przeszły do Urzędu Miejskiego w grudniu ubiegłego roku i 

są realizowane przez Wydział Gospodarki Komunalnej. To wszystko, dziękuję.       
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 

zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1336. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Mirellę Doszczak – Kierownik Referatu Lokalowego w Wydziale 

Gospodarki Komunalnej, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, 

jednogłośnie - 7 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty 

w druku nr 1336. (Opinia nr 52-07/390-69/2022).  
 

PUNKT – 16 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zaciągnięcia 

długoterminowej pożyczki w Narodowym Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w Warszawie na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu 

Miasta Gdańska – druk nr 1304. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LII sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

czerwca 2022 r. – sprawa BRMG.0006.149.2022). 
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska, w imieniu wnioskodawcy przedstawiła 

projekt uchwały. 

Powiedziała: szanowni państwo, pożyczka z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska 

mimo, że z tytułu wynika, że jest zaciągana na sfinansowanie planowanego deficytu to 

tylko w tym celu można zaciągać dług to jednak jest dedykowana konkretnemu 

przedsięwzięciu, jest to projekt budowy punktu selektywnego zbierania odpadów 

komunalnych zlokalizowanych w dwóch lokalizacjach przy ul. Hynka i przy ul. 

Uczniowskiej. Wartość pożyczki to 1 639 678 zł. Zostanie uruchomiona w 2024 r. 

Planowana spłata to 25 lat. Ostatnia rata spłacona zostanie w I kwartale 2039 r. Pożyczkę 

zaciągamy, bo jest to element montaży finansowego w ramach ubiegania się o 

dofinansowanie unijne właśnie na realizację tego projektu. Narodowy Fundusz Ochrony 
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Środowiska stasuje taką metodę finansowania czy dofinansowania, że proponuje łączenie 

dwóch źródeł, czyli dotacja bezzwrotna wraz z pożyczką.       
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzył dyskusję. 

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Jeżeli się ubiegamy o tą pożyczkę z tego funduszu i ubiegamy się nie o to, żeby sfinansować 

zadłużenie, deficyt… 

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Deficyt. To się mieści w Wieloletniej Prognozie Finansowej.   

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Rozumiem. Tylko czy to nie spowoduje, że nam odrzucą ten wniosek?  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

To już jest element negocjacji.  

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Tak jakby inny cel niż tak jak pani nam powiedziała.  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

To wynika z ustawy o finansach publicznych, nie można inaczej. Ta pożyczka pojawia się 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej i w budżecie więc to będzie ten efekt finalny 

finansowy, a żeby zaciągnąć pożyczkę z dedykowanego źródła jest potrzebna odrębna 

uchwała Rady Miasta i stąd ten druk.  

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Potencjalnie to może kiedyś się znaleźć w deficycie dlatego możemy się ubiegać o nią.   

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Tak.  

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Dziękuję. Czy znamy adresy tych PSZOK-ów? Jeden na Hynka, a drugi na Uczniowskiej i 

jakie numery?  

 

Pan Marcin Dawidowski - Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

Tu bardziej lokalizacje niż adresy. Obrazowo pokazując tak: Uczniowska to zjeżdżamy z 

czerwonego wiaduktu w ul. Uczniowskiej mijając stadion po lewej stronie jedziemy w 
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kierunku na Sopot to zaraz te działki przylegają do torów kolejowych po prostej stronie od 

razu w ul. Uczniowskiej, starej Uczniowskiej. 

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

To tam, gdzie jest w tej chwili składowisko?    

 

Pan Marcin Dawidowski - Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

Złomowiec. A lokalizacja Hynka to jest lokalizacja w tej przestrzeni pomiędzy wiaduktami 

Al. Żołnierzy Wyklętych przechodzącymi przez tory, torami kolejowymi i ul. Hynka i 

oczywiście nr działek też są dostępne.   

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Tam będzie dobry dojazd?  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Od Hynka. Blisko centrum i nie trzeba z tymi rzeczami jeździć po wysypiskach.  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Naprzeciwko osiedla.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Wszyscy mają dobry dojazd.  

 

Radny Jan Perucki – Wiceprzewodniczący Komisji 

Jedno zdanie gwoli pytania mając takich znamienitych gości na Komisji, Meteorytowa, 

dwie lokalizacje, które miały być realizowane właśnie w pierwszej kolejności.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

A to są gorsze lokalizacje?  

 

Radny Jan Perucki – Wiceprzewodniczący Komisji 

W żaden sposób nie chciałbym oceniać, taki był priorytet inwestycyjny był nadany, więc 

chciałem dopytać o te dwie lokalizacje.   

 

Pan Marcin Dawidowski - Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

Pan radny pyta o pierwszą edycję, bo w pierwszej edycji robiliśmy dwa PSZOK-i. Ta edycja, 

o której mówimy to są kolejne dwa PSZOK-i. Te poprzednie PSZOK-i Elbląska, 

Meteorytowa są obecnie w takiej sytuacji, że Elbląska jest realizowana powinna się 

zakończyć w tym roku i powinno być zakończenie tej części projektu i oddanie go do 

użytku, natomiast Meteorytowa tutaj mieliśmy więcej wyzwań z projektowaniem i 
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przesuwamy się w czasie i obecnie negocjujemy z Narodowym Funduszem Ochrony 

Środowiska najprawdopodobniej taki scenariusz, że będziemy wycofywać Meteorytową z 

tej aplikacji i składać wniosek do następnej rundy, ponieważ te środki są dostępne, ale 

mają swoje określone wymogi, a z Meteorytową wiemy, że już na pewno nie zdążymy do 

końca tego roku, a to jest wymóg NFOŚ-u, ale co się odwlecze to nie uciecze, najważniejsze, 

żebyśmy skorzystali ze środków.   
 

Następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji przewodniczący poddał pod 

głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 

zawartego w druku nr 1304. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Izabelę Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska, a następnie w wyniku 

przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 7 głosami za, przyjęła i pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1304. (Opinia nr 52-07/391-70/2022)  

 

PUNKT – 17 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2022 rok – druk nr 1329. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LII sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

czerwca 2022 r. – sprawa BRMG.0006.174.2022). 
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska, w imieniu wnioskodawcy przedstawiła 

projekt uchwały. 

Powiedziała: niniejszą uchwałą zmieniamy wysokość dochodów ogółem i tak dochody 

ogółem rosną o 89 600 000 zł z czego 87 700 000 zł to są dochody bieżące, oraz dochody 

majątkowe to jest wzrost o 1 900 000 zł. Rozwijając na szczegóły to najważniejsze pozycje 

dochodowe to jest wprowadzenie do budżetu dywidendy ze spółki Gdańska Agencja 

Rozwoju Gospodarczego 28 000 000 zł i od raz będę mówiła na co przeznaczamy te środki, 

żeby też było łatwiej sobie wyobrazić konstrukcję zmian w budżecie. Ta dywidenda 

pozwala nam na zmniejszenie planowanego zadłużenia czyli zmniejszenie wartości 

obligacji planowanych do emisji w bieżącym roku, czyli te 28 000 000 zł. Po stronie 

dochodów wprowadzamy VAT w wysokości 14 200 000 zł. To wynika ze zmiany sposobu 

rozliczania VAT-u. dotychczas VAT zmniejszał wykonanie wydatków, a od tego roku VAT 

zwracany za wydatki tegoroczne wchodzi na dochody i w momencie, kiedy brakuje 

środków w jednostce czy w wydziale z tytułu właśnie VAT-u te środki wracają i tutaj 

14 200 000 zł wraca m. in. na wydatki Zarządu Transportu Miejskiego, ponieważ Zarząd 
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Transportu Miejskiego realizując usługę przewozową obraca tym VAT-em, w związku z tym 

te środki im pozwolą na płynność finansową.  

Subwencja oświatowa w wysokości niemal 20 000 000 zł. Ta subwencja jest przeznaczona 

na zwiększenie wydatków bieżących w zakresie edukacji. Subwencja przeznaczona na 

podniesienie wynagrodzeń dla nauczycieli o 4,4% od maja bieżącego roku.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Chciałbym od razu dopytać. To wystarczy na całe podwyżki?   

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Właśnie chciałam uzupełnić. Nie wystarczy w całości. Wstępnie liczyliśmy, że to będzie ok 

23 000 000 zł jako skutek podwyżek. Te 20 000 000 zł nie jest wystarczające, jednak to nie 

jest połowa jak zwykle bywało, więc niewiele więcej powinniśmy dołożyć ze swoich 

środków.  

Kolejna pozycja to jest zwiększenie dochodów z opłat środowiskowych 3,5 mln zł. Z tej 

kwoty 1,5 mln zł przeznaczamy na wydatki związane z edukacją ekologiczną i to są zadania 

realizowane przez Hevelianum, przez Wydział Środowiska i 150 000 zł dokładamy dla 

Ogrodu Zoologicznego na zwiększenie wydatków w związku ze wzrostem cen żywności dla 

zwierząt.  

Odsetki od środków na rachunku bieżącym 1 100 000 zł. Wraz ze wzrostem odsetek od 

kredytów również rosną odsetki od depozytów. Środki, które mamy na rachunku też 

lokujemy, stąd pojawiają się też wpływy.  

Zarząd Dróg i Zieleni to dodatkowe wpływy 5 000 000 zł i te wynikają z aktualizacji opłat 

za zajęcie pasa drogowego i opłat za cmentarze.  

Ogród Zoologiczny zwiększenie dochodów o 1 500 000 zł z tytułu podwyższenia cen 

biletów i te środki również przeznaczamy na wydatki bieżące Ogrodu Zoologicznego.  

Zarząd Transportu Miejskiego to zwiększenie o 8 500 000 zł wpływu z tytułu wzrostu cen 

biletów. Te 8 500 000 zł to jest mniej więcej połowa tego czego się spodziewamy w skali 

roku w przyszłym roku i te środki też zwiększają wydatki Zarządu Transportu Miejskiego 

również wynikające z obrotu VAT-em.  

Jeśli chodzi o dochody majątkowe to największa pozycja zwiększająca budżet to 5 900 000 

zł z tytułu subwencji drogowej na pokrycie kosztów rozbudowy ul. Budowlanych i tą kwotę 

przeznaczamy na ten projekt. 

Zamiana nieruchomości Invest komfort. Wprowadzamy środki w wysokości 5 400 000 zł 

jednocześnie zabezpieczając wydatki w wysokości 3 800 000 zł z przeznaczeniem właśnie 

na koszty zamiany. Bilans tej zamiany to jest dodatkowy dochód dla budżetu miasta w 

wysokości 1 600 000 zł.  

Fundusz dopłat omawiany wcześniej przy okazji uchwał o dokapitalizowaniu TBS to 

1 500 000 zł i przeniesienie części dotacji unijnych na kolejne lata to jest 11 200 000 zł i w 

wyniku bilansu dochodów wydatków poprawiamy wartość wyniku operacyjnego budżetu 
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zmniejszając deficyt operacyjny ze 136 000 000 zł na 110 000 000 zł co oznacza, że 

zmniejszamy zapotrzebowanie na finansowanie dłużne o 33 000 000 zł. To w skrócie. 

Zwiększamy o 10 000 000 zł wydatki na pokrycie obsługi długu czyli wyższych odsetek, 

ponieważ sukcesywnie stopy procentowe rosną. Zmniejszamy planowane wydatki z tytułu 

poręczenia, które zabezpieczaliśmy na pokrycie spłaty długu przez Port Czystej Energii. 

Port Czystej Energii spółka zaciągnęła pożyczkę z Narodowego Funduszu Ochrony 

Środowiska, w związku z tym, że odsetki zostały zapłacone w zeszłym roku nie musimy 

utrzymywać w tej części wydatków z tytułu poręczenia. 1 400 000 zł również ze 

zwiększonych dochodów przeznaczamy na pokrycie wydatków w Hevelianum, m. in. 

również wynikające z deficytu polegającego na obrocie VAT-em, czyli jednostka płaci 

wydatki brutto, a zwrotny VAT wraca do planu wydatków tej jednostki. Korekta wydatków 

inwestycyjnych z czego wprowadzamy do tegorocznego budżetu 286 562 zł. To są środki 

na dodatkowe zadania Rad Dzielnic. To jest z czego się wycofaliśmy miesiąc temu. Ulica 

Budowlanych i cała tabela, która jest rozpisana w uzasadnieniu, która pokazuje jak 

skorygowane wydatki bieżącego roku pojawiają się i w których latach w kolejnych latach i 

poza korektą zmniejszającą tegoroczne wydatki przenoszącą te wydatki na dwa kolejne 

lata dokładamy wydatki na modernizację obiektów biurowych miasta i tutaj mamy środki 

przeznaczone na modernizację instalacji w Nowym Ratuszu. Dokładamy 915 000 zł na 

dokończenie budowy infrastruktury gastronomii w Gdańskim Ogrodzie Zoologicznym. 

Jeśli chodzi o budżet to są najważniejsze rzeczy. Resztę opowiem przy WPF-ie.                
 

 Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzył dyskusję. 

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Interesuje mnie ta zamiana tej działki przy ul. Opackiej na lokale. Z tego co zrozumiałam 

co pani Skarbnik mówiła, że 1,6 mln zł jest nadwyżki, ale jak czytam to mi wychodzi, że tu 

nie ma tej nadwyżki. Jeżeli jest ta nadwyżka to ona co?   

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Zamiana nieruchomości w budżecie jest pokazywana w ten sposób, że to co oddajemy 

pojawia się po stronie dochodów, to co pozyskujemy z zamiany jest pokazane finansowo 

po stronie wydatków. Teraz to co przekazujemy to jest wartość wpływy z tytułu zamiany 

nieruchomości 5 451 000 zł, czyli w uzasadnieniu na pierwszej stronie, a to co oddajemy i 

to jest w Wydziale Skarbu na stronie 6 uzasadnienia 3 790 000 zł to są środki przeznaczone 

na zamianę nieruchomości. Czyli 5 400 000 zł po stronie dochodów się pojawia, po stronie 

wydatków 3 790 000 zł.   

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Tu mam zupełnie inne dane. Rozumiem konstrukcję, tylko tu mam inne dane dlatego się 

pytam.  



41 

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

To jest w szczegółach rozpiski. Inne dane są w uzasadnieniu? 3 790 000 zł to są środki 

przeznaczone na zamianę nieruchomości między Gminą miasta Gdańska a Invest Komfort 

SA.   

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Sprzedajemy działkę za 3 790 000 zł, a otrzymujemy 5 400 000 zł. 

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Tutaj jest napisane tak, że środki przeznacza się na zamianę nieruchomości między gminą 

miasta Gdańska a Invest Komfort 3 790 000 zł i jest wymienione nieruchomość gruntowa 

jest wartość 5 683 830 zł, lokale mieszkalne 7 sztuk to jest 3 780 432 zł i udział w prawie 

użytkowania dróg, która należy do tych nieruchomości do tych lokali.  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

To jest powtórzone z dochodów.  

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

To jest tak rozpisane, że nie rozumiem.  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Są powtórzone te nieruchomości z dochodów jak z wydatków prawdopodobnie i z tego to 

wynika.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Ale generalnie jesteśmy na plus.  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Tak czy inaczej jesteśmy na plusie przy tej zamianie.  

 

Następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji przewodniczący poddał pod 

głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 

zawartego w druku nr 1329. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Izabelę Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska, a następnie w wyniku 

przeprowadzonego głosowania, 5 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 2 głosach 

wstrzymujących się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 

druku nr 1329. (Opinia nr 52-07/392-71/2022)  
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PUNKT – 18 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk 

nr 1330. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LII sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

czerwca 2022 r. – sprawa BRMG.0006.175.2022). 
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska, w imieniu wnioskodawcy przedstawiła 

projekt uchwały. 

Powiedziała: szanowni państwo, zmiany, które omówiłam wcześniej przy okazji 

omawiania zmian w budżecie mają swoje odzwierciedlenie w załączniku nr 1 Wieloletniej 

Prognozy Finansowej w zakresie roku 2022 jeśli chodzi o dochody i wydatki. Również w 

załączniku nr 1 zmienia się wartość planowanych kredytów na pokrycie deficytu 

budżetowego. Zmienia się w załączniku nr 1 też w konsekwencji pozycja 7.1 czyli wartość 

wyniku budżetu operacyjnego i wyniku budżetu czyli ze 136 000 000 zł deficytu w tej chwili 

mamy 110 200 000 zł. Jeśli chodzi o załącznik nr 2 czyli szczegółowe omówienie zmian w 

przedsięwzięciach to oprócz zmian w budżecie dochodów bieżących i majątkowych 

również następują zmiany po stronie dochodów w 2023 r. w dochodach bieżących o 

517 000 zł. Przesunięcia dochodów majątkowych polegających na zmniejszeniu o niemal 

11 mln zł dochodów z bieżącego roku i ta kwota powiększona o zwiększenie 

dofinansowania na Gdański Projekt Komunikacji Miejskiej IVA o 14 000 000 zł powoduje, 

że w 2023 r. dochody rosną o niemal 26 000 000 zł. Jeśli chodzi o zmiany w 

przedsięwzięciach jest cały zestaw przedsięwzięć o charakterze bieżącym, gdzie koryguje 

się kwoty zarówno zwiększając, zmniejszając w kolejnych latach. Ważna informacja 

zwiększa się limit wydatków w 2022 r. o 86 035 zł w związku ze zwiększeniem 

dofinansowania dla partnera projektu Gminy Żukowo o powyższą kwotę. Jak 

powiedziałam wcześniej Gdański Projekt Komunikacji Miejskiej poza przesunięciem 

środków między latami zwiększamy o 14 000 000 zł planowane wydatki i ta kwota będzie 

przeznaczona na refundację wydatków poniesionych przez naszą spółkę GAiT na zakup 

tramwajów. Dostajemy zwiększone dofinansowanie do tego projektu oraz zwiększamy 

planowane wydatki na regulację stanów prawnych o 10 000 000 zł korzystając z 

niezaangażowanego limitu na wydatki majątkowe w 2023 r. Również przesuwamy termin 

realizacji przedsięwzięcia do roku 2023. Kompleksowa modernizacja energetyczna 

budynków oświatowych, zwiększamy limit wydatków w przyszłym roku o 13 050 000 zł. 

Jest to aktualizacja budżetu całego projektu i wydaje się, że to powinna być już ostatnia 

aktualizacja w związku z tym, że zostało jedno zadanie termomodernizacyjne do 

rozstrzygnięcia przetargu z tego projektu. Przesunięcia między projektami w ramach 

wkładu własnego systemu gospodarowania wodami opadowymi zwiększamy o 300 000 zł 

przenosząc środki z Gdańskiego Programu Przeciwpowodziowego. System 

Gospodarowania Wodami Opadowymi etap III przesuwamy środki w kwocie niemal 



43 

 

10 000 000 zł w związku z aktualizacją harmonogramów finansowania zadań 

wchodzących w skład projektu. Budynek Kunsztu Wodnego zwiększenie środków o 

3 000 000 zł na pokrycie kosztów wykończenia i wyposażenia. TBS-y były omawiane. 

Zwiększamy o 100 000 zł wydatki na program modernizacji infrastruktury związanej z 

realizacją zadań polityki społecznej na wymianę węzła ciepłowniczego w budynku centrum 

pracy socjalnej nr 2 przy placu Księdza Prałata Jana Gustkowicza 13. W ramach 

modernizacji nawierzchni dróg przenosimy środki w wysokości 2 050 000 zł na 2024 r. W 

ramach modernizacji obiektów użyteczności publicznej wyodrębniamy środki na pokrycie 

wkładu własnego na projekt unijny, o którym za chwileczkę powiem. W Ogrodzie 

Zoologicznym już mówiłam. 107 000 zł zwiększmy planowane wydatki na bieżący rok na 

realizację ulicy Długiej, Długiego Targu. Jest to pokrycie dodatkowych kosztów na 

nieprzewidziane, niezbędne roboty. Przeniesienie środków 5 200 000 zł w ramach 

rozbudowy ul. Kartuskiej z roku 2022 na rok 2023. Tworzymy nowe przedsięwzięcie 

Gdański Fundusz Filmowy. Te środki w pełnej kwocie były zabezpieczone w bieżącym roku, 

ale w związku z tym, że realizacja pierwszej edycji Gdańskiego Funduszu Filmowego 

rozciąga się na ten i przyszły rok te środki rozdzielamy dając tak naprawdę początek 

nowemu programowi wieloletniemu i dając też szansę na jego zwiększanie i kontynuację 

w kolejnych latach. Przedsięwzięcie, o którym wcześniej powiedziałam, że wkład własny z 

modernizacją obiektów użyteczności publicznej przenosimy na utworzenie nowego 

przedsięwzięcia projektu unijnego Gdański Model Dostępnej Szkoły. Projekt uzyskał 

dofinansowanie unijne w wysokości 1 350 000 zł i będzie trwał w latach 2022-2023. To są 

najważniejsze zmiany.             
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 

zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1330. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Izabelę Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska, a następnie w wyniku 

przeprowadzonego głosowania, 5 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 2 głosach 

wstrzymujących się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 

druku nr 1330. (Opinia nr 52-07/393-72/2022)  
 

PUNKT – 19 
 

Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Do Komisji wpłynęło pismo pani Skarbnik z informacją o korekcie informacji z realizacji 

budżetu za I kwartał 2022 r. w pozycji przychody, wykonanie oraz wpłynął do nas 30 maja 

dokument a dokładnie raport podsumowujący konsultacje społeczne dla Strategii 2030+. 
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Mam nadzieję, że państwo radni się zapoznali i jak będziemy nad zmianami w Strategii 

pracować to będzie ciekawe pole do dyskusji, bo przypominam, że na specjalnym 

posiedzeniu Komisji właśnie odnośnie zmian w Strategii m. in. o wstępnych wynikach tych 

konsultacji rozmawialiśmy.    

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Czy do wykonania jakieś słowo komentarza państwo potrzebują? Powiem co się 

wydarzyło. Przedstawiając wykonanie za I kwartał po stronie przychodów wskazaliśmy 

plan i wskazaliśmy wykonania i ponieważ uchwała weszła w ostatni dzień te zwiększone 

przychody wynikały z wolnych środków wprowadzanych do budżetu i po prostu nie 

zaciągnęła się informacja o zrealizowaniu przychodów czyli wolnych środków z zeszłego 

roku. Po prostu nie pojawiła się informacja, że te środki zasiliły budżet. One wisiały po 

stronie planu, po stronie wykonania nie pojawiły się. 

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Czyli poprawiło się?  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Po stronie realizacyjnej faktycznie się poprawiło.   
 

Następnie przewodniczący zamknął posiedzenie Komisji. 

Koniec -  godz. 17:50 

 

Przewodniczący 

Komisji Strategii i Budżetu RMG 

/-/ Krystian Kłos 
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